
pyt verejnosti po zlepšení stavu 
verejných priestorov v dotyku s 
vodou výrazne rastie. Nábrežie 
nemá byť len sezónnou atrak-
ciou, ale má slúžiť ľuďom po 
celý rok.

Značná časť námestovského 
nábrežia dnes slúži na parko-
vanie, alebo leží nevyužitá pod 
násypmi a nánosmi náletovej 
zelene. V ideálnom prípade by 
však nábrežie malo vytvárať 
podnikateľské a pracovné príle-
žitosti pre miestnych, poskyto-
vať priestor na bývanie a získať 
charakter príjemnej a atraktívnej 
mestskej zóny s atmosférou prí-
morských oblastí.

To, že táto lokalita nie je v 

dnešnej dobe plne využitá, je na 
zamyslenie.

Ešte pred vybudovaním prie-
hrady bol priestor pod dnešným 
mostom a nábrežím centrom 

mesta. V minulosti tu stála plno-
hodnotná mestská štvrť tvorená 
verejnými inštitúciami aj obyd-
liami našich prastarých rodičov. 
Námestovo nedávno získalo 
kvalitnú štúdiu, ktorá takúto 
štvrť znova vytvára a prináša 
pohľad na budúcnosť nábrežia. 
Verejnosti bola predstavená ví-
zia, ktorá má vďaka viacerým 
kľúčovým zmenám potenciál 
premeniť nábrežie na živú mest-
skú štvrť, slúžiacu predovšet-
kým občanom nášho mesta.

Mesto v priestore nábrežia 
chystá už v blízkej budúcnosti 
konkrétne zmeny.

Modernizácia čaká hlavne 
športový areál v okolí skatepar-

ku. Pribudne tu malý stage, mo-
biliár aj petangové ihrisko. Zre-
konštruované a rozšírené bude 
aj detské ihrisko.

Zároveň sa tento priestor 

vyplní mlatovým povrchom, 
ktorý zlepší jeho prístupnosť 
a využitie. Množstvo ľudí ur-
čite poteší správa, že nevábne 
kontajnery z nábrežia zmiznú, 
budú sa koncentrovať v kry-
tých stojiskách pri parkovisku 
a v pláne je aj generálna údržba 
celého nábrežia.

Štúdiu, ktorá nám ukazu-
je, ako dosiahnuť komplex-
nú zmenu, máme zatiaľ len v 
"šuplíku". Zdĺhavé adminis-
tratívne procesy, ktoré jej stáli 
v ceste, sú však už na konci a 
mesto sa môže konečne pustiť 
do vyhodnocovania uskutočni-
teľnosti tohto plánu.

Príklady z celého sveta nám 
ukazujú potenciál týchto čas-
tí miest a ich dôležitosť pre 
mestskú ekológiu, ekonomiku 
aj vytváranie medziľudských 
vzťahov. Naše námestovské 
nábrežie môže byť miestom 
stretávania, bývania, podnika-
nia aj spoločenských aktivít. 
Jeho podoba môže významne 
ovplyvniť kvalitu nášho osob-
ného života a to, ako sa v na-
šom meste budeme cítiť a či a v 
ňom budeme tráviť svoj voľný 
čas. Zaujímajme sa o naše oko-
lie a ono nám to následne vráti. 
V krajšom a kvalitnejšom mes-
te jednoducho žijú šťastnejší 
ľudia.       Michal KURTULÍK
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Letná sezóna sa blíži k jej kon-
cu. Naše námestovské nábre-
žie sa počas minulých mesia-
cov premenilo na živý priestor 
plný ľudí, rôznorodých aktivít, 
udalostí a podujatí. Už sme si 
za ostatné roky zvykli, že táto 
časť mesta ponúka obyvate-
ľom a jeho návštevníkom pes-
trý program. Športové udalosti 
celoslovenského i európskeho 
významu, hudobné podujatia 

veľkého aj komornejšieho for-
mátu, aktivity mesta pre senio-
rov aj pre tých najmenších alebo 
kultúrne, tanečné a divadelné 
predstavenia nadpriemernej 
kvality, ktoré inde na Slovensku 
nezažijete.

V súčasnosti je naše námes-
tovské nábrežie obľúbeným 
miestom. Nachádza sa tu špor-
tový areál, bary, detské ihriská 
a príjemný verejný priestor. Bu-

dúci potenciál územia je však 
oveľa väčší. Vodné plochy a 
ich okolie sú celosvetovo obľú-
beným miestom pre rekreáciu, 
prechádzky či športovanie. Do-

       Foto: Roman HVOLKA

Vizualizácia: between.sk

Budúcnosť nášho nábrežia

PARLAMENTNÉ
VOĽBY 2023

V Námestove takmer 6 tisíc 
oprávnených voličov

V sobotu 30. septembra 
2023 nás čakajú voľby do 
Národnej rady Slovenskej 
republiky. Volebné miestnos-
ti sa otvoria  o 7.00 h ráno a 
uzatvoria sa o 22.00 h. Mest-
ský úrad Námestovo, tak 
ako v predchádzajúcich voľ-
bách, zriadil osem volebných 
okrskov, z toho dva sa na-
chádzajú na Mestskom úra-
de Námestovo, jeden v dome 
kultúry, dva v priestoroch 
Cirkevnej základnej školy 
a tri v priestoroch Základnej 
školy Brehy. Volebné okrsky 
a miestnosti sú zverejnené na 
úradnej tabuli, aj na interne-
tovej stránke mesta Námes-
tovo.

Právo voliť do NR SR  má 
výlučne  občan Slovenskej 
republiky. Mesto Námestovo 
malo k 12. septembru 5979 
oprávnených voličov.

Mestský úrad Námestovo 
v zmysle harmonogramu or-
ganizačno-technického za-
bezpečenia volieb vydané-
ho Ministerstvom vnútra SR 

k termínu 5. septembra do-
ručil do každej domácnosti 
oznámenie o čase a mieste 
konania volieb a zároveň aj 
zoznam kandidátov uvede-
ných na zaregistrovaných 
kandidátnych listinách. 

Vo voľbách do NR SR mal 
občan SR, ktorý nemá trvalý 
pobyt na území SR alebo sa 
v čase volieb bude nachádzať 
mimo územia SR, oprávnenie  
požiadať Ministerstvo vnút-
ra SR o voľbu poštou zo za-
hraničia. Požiadalo o ňu 123 
občanov mesta Námestovo. 
Presný počet voličov, ktorí zo 
zahraničia aj skutočne odvo-
lili a poslali späť obálku, sa 
dozvieme až 29. septembra, 
kedy bude mestu doručený 
zoznam týchto voličov od 
Ministerstva vnútra SR. 

Občan mesta Námestovo, 
ktorý v deň konania volieb 
nebude voliť v mieste svojho 
trvalého pobytu, môže aj na-
ďalej požiadať o vydanie hla-
sovacieho preukazu, avšak už 

Pokračovanie na 2. str.

Námestovo začiatkom septembra viditeľne ožilo. Po sláv-
nostnom uvítaní na pôde svojich škôl  vyšli školáci za pozná-
vaním mesta a užívaním si jesenných slnečných lúčov.

Zapamätať si svoju školu a triedu, učiteľov i spolužiakov si 
zaiste vyžadovalo najviac úsilia od prvákov. Srdečné prijatie, 
povzbudenie, darčeky, úsmevy i milé slová postupne určite pre-
lomili všetky obavy prváčikov a v týchto dňoch už smelo vykra-

čujú do svojej školy. V troch základných školách v rámci mesta, 
z ktorých sú aj tieto fotografi e, je v školskom roku 2023/2024 
spolu 101 prvákov – 38 v ZŠ Slnečná, 33 v Cirkevnej ZŠ sv. 
Gorazda a 30 v ZŠ Komenského. Do Spojenej školy internátnej 
nastúpilo tohto roku 17 prvákov.

Tak veľa úspechov a radosti, milí školáci a študenti námes-
tovských škôl!             Redakcia 



V zmysle § 127 ods. 1 Ob-
čianskeho zákonníka sa vlast-
ník veci musí zdržať všetkého, 
čím by nad mieru primeranú 
pomerom obťažoval iného, 
alebo čím by vážne ohrozoval 
výkon jeho práv. Preto najmä 
nesmie, okrem iných konaní 

uvedených v zákone, nešetr-
ne, prípadne v nevhodnej roč-
nej dobe odstraňovať zo svo-
jej pôdy korene stromu, alebo 
odstraňovať vetvy stromu 
presahujúce na jeho pozemok. 
Z uvedeného vyplýva, že ak 
vetvy presahujú na váš po-

zemok, 
môžete 
ich od-
strániť, 
ale za 
p o d -
mienky, 
že tak 
u r o b í -
te šetr-
ne a vo 
vhodnej ročnej dobe, inak 
budete zodpovedať za škodu, 
ktorú spôsobíte nešetrným od-
stránením vetiev, alebo odstrá-
nením vetiev v nevhodnom 
období. Zákon nevyžaduje 
predchádzajúce upovedome-
nie, ale ja odporúčam suseda 
aspoň ústne upozorniť alebo 
(ideálne) písomne.        

          Adriana PANEKOVÁ
právnička

a poslankyňa MsZ

Dlho očakávaná rekon-
štrukcia jedálne Základnej 
školy na Komenského ulici 
sa úspešne podarila. V novom 
školskom roku 2023/2024 
žiaci už pohodlne obedujú v 
nových priestoroch školskej 
jedálne. Projekt, na ktorý už 
roky žiaci a vedenie školy a 
jedálne čakali, pomohol vy-
riešiť problémy s výdajom 
obedov pre dve základné 
školy. Rekonštrukcia priesto-
rov jedálne v hodnote za viac 

ako 200 tisíc eur sa realizo-
vala počas letných mesiacov 
a pomohla vyriešiť kapacitné 
problémy jedálne pre roz-
rastajúce sa základné školy. 
Priestory zrekonštruovanej 
jedálne budú aj naďalej slú-
žiť nie len pred žiakov Zák-
ladnej školy Komenského, 
ale aj pre potreby Cirkevnej 
základnej školy sv. Gorazda 
a Materskej školy na Komen-
ského ulici v Námestove. 

Vďaka úspešnej spoluprá-
ci poslancov mestského za-
stupiteľstva a vedenia mesta 
Námestovo, ktorým chceme 
aj touto cestou poďakovať, 
sa už dnes tešíme z nových 
možností, ktoré investícia 
priniesla všetkým školám.

Denisa GRÍGELOVÁ
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Termín vydania nasledujúceho  čísla mestských novín 
Námestovčan je 

15. novembra 2023, 
uzávierka 6. novembra 2023.

Kontakty: Redakcia, tel. 0911 920 010 
e-mail: lajmonpress@gmail.com

V Námestove takmer 6 tisíc 
oprávnených voličov
len osobne na Mestskom úra-
de Námestovo č. d. 30, resp. 
prostredníctvom splnomoc-
nenej osoby, a to až do 29. 
septembra, 14:00 hod.

Čo sa týka samotného hla-
sovania a krúžkovania – v 
osobitnom priestore určenom 
na úpravu hlasovacích lístkov 
volič vyberie jeden hlasova-
cí lístok toho kandidujúceho 
subjektu, ktorému sa rozhodol 
odovzdať svoj hlas. Tento hla-
sovací lístok môže bez ďalšej 
úpravy vložiť do obálky,  ale-
bo na ňom môže volič zakrúž-
kovaním poradového čísla 

kandidáta vyznačiť, ktorému 
kandidátovi dáva prednosť. 
Volič môže zakrúžkovať po-
radové číslo najviac štyroch 
kandidátov. Ak volič odo-
vzdá prednostný hlas viac ako 
štyrom kandidátom, taký hla-
sovací lístok sa bude počítať 
iba v prospech kandidujúceho 
subjektu a na prednostné hla-
sy sa nebude prihliadať.

Novinkou oproti predchá-
dzajúcim voľbám je povin-
nosť mesta zverejniť zápis-
nice všetkých okrskových 
komisií na webovej stránke 
mesta.           Martin PANEK 

   správne oddelenie

Dokončenie z 1. str.

Obsahovo bohaté septembrové rokovanie 
mestského zastupiteľstva

Po prázdninovej prestáv-
ke sa poslanci mestského 
zastupiteľstva 25. septem-
bra stretnú na svojom štvr-
tom tohtoročnom zasadaní. 
Program majú nachystaný 
skutočne bohatý, veríme, že 
ho zvládnu bezproblémovo 
a rokovanie prebehne v kon-
štruktívnom duchu tak, ako 
to bolo v tomto zbore vždy 
doposiaľ. 

Na úvod prednesie konso-
lidovanú správu za rok 2022 
vedúca finančného oddelenia 
Katarína Rusinová. Nasledo-
vať budú tri body týkajúce 

 Riešenie problémov spôsobených prírodou
PRÁVNE PORADENSTVO

Mám problémy so susedom, pretože mi na jeseň 
z jeho stromu – orecha, padá strašne veľa lístia, keď-
že konáre presahujú na môj pozemok a pretože som 
už starší, nevládzem stále z môjho pozemku toto 
lístie odpratávať. Minulý rok som sa u neho už sťa-
žoval, ale nijako mi v tomto nepomohol, len pokrčil 
plecami. Čo by som mohol v takomto prípade robiť?

sa rozpočtov mesta a jeho 
príspevkových organizá-
cií. Pripravené sú aj návrhy 
troch všeobecne záväzných 
nariadení (VZN). Konkrétne 
to bude VZN o sociálnych 
službách, VZN o poplatku 
za odpady a VZN o nakla-
daní s odpadmi. Ďalšie body 
súvisia s majetkom mesta – 

poslanci budú rozhodovať 
o jeho prenájmoch, prevo-
doch, výpožičkách. O vy-
jadrenie k žalobe okresnej 
prokuratúry k problematic-
kému uzneseniu ešte pred-
chádzajúceho zastupiteľstva 
požiadal súčasné zastupi-
teľstvo správny súd. Svoje 
správy o kontrolnej činnosti 

a plnenie uznesení tradične 
predkladá hlavná kontrolór-
ka mesta Elena Krausová. 
Povinnými bodmi na záver 
sú interpelácie a rôzne.

Poslancom prajeme úspeš-
né rokovanie a múdre roz-
hodnutia. 

Milan RENTKA
prednosta  MsÚ

Termín plánovaného vydania nasledujúceho čísla 
mestských novín Námestovčan je 

30. septembra 2020
UZÁVIERKA TOHTO VYDANIA BUDE 

17. SEPTEMBRA 2020.
Kontakty: Redakcia, tel. 0911 920 010, e-ma-

il: oravec.namestovo@mail-t-com.sk.
Predseda redakčnej rady: tel.0907 447 411, 

e-mail:peterkolada@yahoo.com

Spolupráca priniesla chutné ovocie 
pre základné školy na Komenského ulici

Na snímke pracovná zmena kuchárok pracovného kolektívu 
jedálne, starajúceho sa o kvalitné stravovanie početnej rodiny 
stravníkov – Katarína Brijová, Bibiana Rejdugová, Zuzana Ma-
recká, Mária Nodžáková.    Fotografie: Denisa GRÍGELOVÁ

Uzatvorenie skládky a odvoz odpadu výrazne 
zvýšili náklady na jeho likvidáciu

Sprísnené podmienky na 
prevádzkovanie skládok od-
padov, ktoré prijal parlament 
pred niekoľkými rokmi, mali 
za následok, že naša skládka 
v Zubrohlave ukončila svo-
ju činnosť a musíme ju zre-
kultivovať. To zjednodušene 
znamená hromadu odpadov 
najskôr upraviť do požado-
vaného tvaru, na ktorý sa 
navezie niekoľko vrstiev 
zeminy, neprie-
pustných fólií 
a špeciálna ro-
hož, ktoré zabrá-
nia vtekaniu vody 
do telesa skládky. 
Nad tieto vrstvy 
idú, naopak, vrs-
tvy priepustné, 
aby dažďová voda 
ihneď neodtiekla 
z plochy skládky, 
ale zostala v tých-
to vrstvách a po-
stupne sa odpa-
rila do ovzdušia. 
Povrch skládky 
bude tvoriť tráv-
natá plocha. O tú 

sa musíme starať, kosiť ju 
a udržiavať, vrátane monito-
rovania výparov z odvetráva-
cích šácht nasledujúcich 50 
rokov! Predpokladaná hod-
nota zákazky bola vyčíslená 
na 1,2 milióna eur, verejným 
obstarávaním bola ale výraz-
ne znížená. Na mestské fi-
nancie to však vplyv nemá, 
pretože rekultivácia bude fi-
nancovaná z rezervy, ktorá 

sa povinne vytvárala počas 
fungovania skládky na špe-
ciálnom účte. Horšie je, že 
uzatvorením našej skládky 
a vozením odpadov na Ky-
suce výrazne stúpli náklady 
na likvidáciu komunálnych 
odpadov, čo sa prejaví v po-
platku, ktorý všetci platíme 
za nami vyprodukované od-
pady.

Milan RENTKA

Práce na rekultivácii skládky odpadov v Zubrohlave pokračujú podľa harmonogramu.

Rekultivácia skládky pokračuje podľa plánu.             Foto: MsÚ
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Jedáleň na Komenského už slúži školám v rekonštruovanom stave

Školská jedáleň na Ulici Komenského má okolo 700 stravníkov 
a pôvodné priestory kapacitou, a ani bezpečnosťou nevyhovovali 
súčasným požiadavkám. 

Projekt riešil prestavbu interiéru budovy tejto jedálne slú-
žiacej výhradne pre potreby prípravy, výdaja a konzumácie 
jedál pre žiakov Základnej školy Komenského, Cirkevnej zá-

kladnej školy sv. Gorazda a Materskej školy Komenského.
Dispozičné zmeny spočívali v búraní jestvujúcich priečok odde-

ľujúcich triedy, kancelárie, sklad a  chodby a stavebnými úprava-
mi bola vytvorená výdajňa jedál a  jedáleň s pôdorysnými rozmer-
mi 9 x 13,6 m. Súčasťou prestavby bola aj zmena povrchových 
stenových a podlahových úprav korešpondujúcich s požiadavka-

mi miestností vzhľadom na ich využitie, vlhkostnú a hygienickú 
záťaž. Navrhované dispozičné zmeny pozostávali aj z prestavby 
hygienických zariadení, z dôvodu integrácie WC pre imobilných. 

Citlivým výberom svetlých odtieňov na steny, stropy a podlahy 
sa priestor vizuálne zväčšil a dodal interiéru elegantný a minima-
listický nádych.

Námestie P. O. Hviezdoslava, výkladná skriňa mesta, výrazne mení vzhľad

Stena dejateľov bola v nevyhovujúcom stave. Železobetónová 
konštrukcia steny a kamenné obklady boli vplyvom podnebia vi-
diteľne degradované. Na niektorých častiach objektu kamenné 
obklady absentovali úplne. Prostredníctvom odstránenia poško-
dených a nevyhovujúcich častí steny a výmeny degradovaného 

obkladu sa stena stabilizuje pre budúce používanie a zároveň sa 
skultivuje verejný priestor námestia.

Projekt rieši aj opravu objektu schodiska pri kultúrnom dome 
a opravu objektu schodiska pri stene dejateľov. Jestvujúce scho-
diská sú v nevyhovujúcom stave. Kamenné obklady a betónové 

kvetináče boli vplyvom podnebia viditeľne poškodené. Na nie-
ktorých častiach objektu kamenné obklady absentovali úplne. 
Prostredníctvom odstránenia poškodených častí a výmeny degra-
dovaného obkladu sa schodiská stabilizujú a zároveň sa skrášli 
verejný priestor námestia, kde sa obidva objekty nachádzajú.

Vstupné priestory MŠ na Komenského ulici získali estetický vzhľad

Vstupný priestor, šatne, schodisko, riaditeľňa a zbo-
rovňa mali vplyvom času nevyhovujúce nášľapné vrs-

tvy. Rekonštrukciou týchto priestorov, ktorá pozostá-
vala z obnovy nových nášľapných vrstiev a obnovy 

maľby dostali tieto priestory nový a estetický vzhľad.                       
                                            Pokračovanie ma 4. str.

Pôvodný stav Aktuálny stav
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INVESTIČNÉ AKTIVITY MESTA

Vďaka stavebným úpravám v MŠ na Veternej pribudne 20 nových miest

Ide o objekt v majetku mesta Námestovo, ktorý sa využíval ako 
materská škola. Objekt bol okrem obvodového plášťa v pôvod-
nom stave. Na 1. nadzemnom podlaží prebehli drobné stavebné 
úpravy bez výrazných zásahov do dispozičného riešenia a kom-
pletná rekonštrukcia rozvodov elektroinštalácií, zdravotechniky a 

vykurovania. Zrealizovala sa tiež obnova omietok a nášľapných 
vrstiev. Pôvodné dve triedy sa zlúčia a vznikne jedna trieda o ma-
ximálnej kapacite 25 detí.

Vzhľadom na nadstavbu druhého nadzemného podlažia pribud-
ne zo severnej strany prístavba, kde je umiestnené schodisko a 

zároveň sa realizuje celé druhé nadzemné podlažie s novou val-
bovou strechou. Stavebnými úpravami dôjde k navýšeniu kapa-
city MŠ nadstavbou a prístavbou objektu celkovo o 20 detí. Na 
druhom nadzemnom podlaží vznikne nová trieda o kapacite max. 
25 žiakov.

Havarijný stav strechy administratívnej budovy je minulosťou

Navrhnutými prácami sa odstránil existujúci havarijný stav 
pôvodnej krytiny administratívnej budovy na Ulici miestneho 
priemyslu. Pôvodná asfaltová krytina, oplechovanie strechy a 

bleskozvod prejavovali značné známky starnutia. Krytina bola 
už niekoľkokrát lokálne opravovaná. Strecha aj po niekoľkých 
opravách nespĺňala základné mechanické požiadavky. Výmenou 

novej krytiny modifikovaným asfaltovým pásom celoplošným na-
tavením a realizáciou bleskozvodu na zabezpečenie ochrany pred 
bleskom dôjde k technickému zhodnoteniu budovy.

Texty a foto: Ing. Eva VALENTÍNYOVÁ, referentka oddelenia výstavby
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SVET ide ďalej... a MY starneme
Žijeme v dobe, kedy zaznamenávame rýchle zmeny počtu obyvateľov obcí, významnú migráciu medzi

obcami, nárast staršej populácie a úbytok mladých, vzdelanostné zmeny, spôsob bývania a spolužitia
partnerov a pod. To všetko vyvoláva otázky, ktoré sa týkajú verejnej politiky, plánovania výstavby bytov
a ich ceny, plánovania dopravy, vzdelávania, starostlivosť v zdravotníctve o konkrétne skupiny obyvate-
ľov, sociálne služby a iné. Pre zodpovedanie týchto otázok dáva podklady demografické skúmanie pohy-
bu obyvateľstva, štatistické zisťovanie dôležitých údajov, ktoré sa dajú získať o zmenách v spoločnosti
a ich následné vyhodnocovanie v tabuľkách, grafoch a prognózach.

Pre súčasných  obyvateľov mesta
Námestovo sú zaujímavé zmeny za
posledných 50 rokov, kedy sa za-
čala výstavba strojárskeho a elek-
trotechnického závodu a súčasne
bolo potrebné postaviť veľa domov
a bytov a tým vznikol veľký príras-
tok obyvateľov mesta. To zobrazu-
jú grafy 4, 5 a 6.

Graf 3: Veková štruktúra obyvateľov Námestova v r. 2022
7 539 obyvateľov: 0 – 14 rokov: 17,10 %, 15 – 64 rokov: 67,24 %, 65 rokov a starší: 15,67 %

Graf 2: Veková štruktúra obyvateľov Námestova v r. 2011
7 945 obyvateľov, 0 – 14 rokov: 18,46 %, 15 – 64 rokov: 74,54 %, 65 rokov a starší: 7,00 %

Graf 1: Veková štruktúra obyvateľov Námestova v r. 1996
7 972 obyvateľov: 0 – 14 rokov: 31,17 %,   15 – 64 rokov: 65,05 %,   65 rokov a starší: 3,78 %

Graf 4: Vývoj počtu obyvateľov vo vybraných obciach (1970 – 2021)

Graf 5: Námestovo – domový fond podľa obdobia výstavby Graf 6: Námestovo – štruktúra bytového fondu

Vekovú štruktúru obyvateľov
môžeme veľmi názorne vidieť na
pyramídovom grafe č. 1. Tento graf
znázorňuje odstupňovaný počet
mužov a žien podľa veku od 0 do
100 rokov na konci roka 1996. Vy-
značuje sa širokou základňou, tzn.
veľkým podielom detí (0 – 14 r.),
tzv. predproduktívnej skupiny oby-

vateľov a veľmi malým percentom
poproduktívnej skupiny (65 rokov
a viac). Je to spôsobené tým, že poč-
ty narodených boli ešte pomerne
vysoké, začína sa tu prejavovať od-
klad narodenia prvého dieťaťa
a obyvatelia sa dožívali ešte pomer-
ne nízkeho veku. Je tu vidieť širšiu
základňu narodených mužov, čiže

viac narodených chlapcov ako diev-
čat, čo platí až do veku 50 rokov,
kedy sa tento pomer mení na stranu
žien. Vidieť aj prírastok 25 až 30-roč-
ných, čo je spôsobené podporou pô-
rodnosti zo strany štátu koncom
60-tych a začiatkom 70-tych rokov.

Na grafe č. 2, z r. 2011, je už vý-
razný pokles 5 až 10-ročných, čo
spôsobilo odloženie narodenia prvé-
ho dieťaťa. Tým sa výrazne zmenši-
lo zastúpenie detí – kleslo z 31,7 na
18,46 %. Hovorí sa tomu starnutie
zdola. Zároveň sa presúva veková
skupina produktívnej zložky do vyš-
šieho veku – táto sa zatiaľ nezmen-
šuje. Treba si všimnúť výraznú úmrt-
nosť mužov nad 60 rokov.

Graf č. 3 je aktuálny z konca roka
2022 a tu sa už prejavujú všetky tren-
dy  naznačené v grafe z r. 2011. Ešte
viac ubudlo detí a produktívnej zlož-
ky, ale podstatne stúpol počet oby-

vateľov nad 65 r. (starnutie zhora).
Počet novonarodených detí už stú-
pa, pretože odloženie narodenia sa už
naplnilo, ale prejavuje sa migrácia do
iných obcí. Pri porovnaní so sused-
nými obcami je u nich počet detí vša-
de nad 20 %. Okres Námestovo je na
tom tiež dobre – takmer 22 %. Prie-
merný vek obyvateľov je v okolitých
obciach 33 až 36 rokov, ale v Ná-
mestove takmer 39 rokov.

Z tejto malej úvahy sa dá usúdiť,
že počet mladých ľudí v rámci
okresu Námestovo má neustále
stúpajúci trend, čo bude potrebné
zohľadniť v plánovaní dopravy do
škôl v meste, a pre obyvateľov nad
65 rokov, ktorých počet porastie,
bude treba počítať so zvýšením
kapacity služieb v oblasti zdravot-
nej a sociálnej starostlivosti.

Spracoval:
Ing. František TEŤÁK

https://www.scitanie.sk/moja-obec/SK0317509868
http://www.sodbtn.sk/obce/obec_byty_2021.php?kod_obce=509868
https://mojaobec.statistics.sk;   https://vekovastruktura.statistics.sk

Zdroje:

http://www.sodbtn.sk/obcehttp://www.sodbtn.sk/obce

www.sodbtn.sk

https://vekovastruktura.statistics.sk

https://vekovastruktura.statistics.sk

https://vekovastruktura.statistics.sk

Demografické zmeny v našom okolí



Scénická žatva je vrchol-
nou prehliadkou tvorby 
stoviek a tisícok súborov 
a jednotlivcov vo všetkých 
neprofesionálnych diva-
delných odvetviach. Na 
Scénickej žatve sa taktiež 
udeľujú divadelné oska-
ry – Scénické vence. Naj-
viac týchto ocenení opäť po 
roku putuje do Námestova. 
Hlavnú cenu za najlepšiu 
réžiu získal režisér divadla 
dNO Lukáš Kubík, Scénic-
ký veniec za najlepšiu hud-
bu dostal ďalší Námestov-
čan Adrián Malovaník, no 
a do tretice bol ocenený aj 
celý kolektív dNO za naj-
lepšie herecké výkony. 

Popri významných diva-
delných kritikoch zo Slo-
venska i zahraničia zasadla 
v odbornej porote festivalu 
aj riaditeľka činohry Slo-
venského národného di-
vadla Miriam Kičiňová: 
„Divadlo dNO pracuje so 
svojimi divákmi veľmi ra-
finovane, súčasne vzdeláva 
i vzbudzuje emócie. Tvor-
ba námestovského divadla 
prináša veľmi zásadnú kul-
tiváciu priestoru, zušľach-
ťovanie vnímania a mys-
lenia, ktoré sú nesmierne 
dôležité pre lokalitu, región 
i celú krajinu.“ Námestovo 
je veľmi blízko k tomu, aby 
sa stalo najmenším mestom 
na Slovensku s plnohodnot-
ným profesionálnym divad-
lom, čo je veľká vec v ži-
vote mesta, no prináša so 
sebou aj veľké výzvy. 

„Naším najväčším podpo-
rovateľom – po duchovnej 
i materiálnej stránke – sú 

naši diváci, ktorých sme za 
tri roky fungovania napočí-
tali už neskutočných 7000. 
Fungovanie divadla na pro-
fesionálnej úrovni má po-
pri vysokých umeleckých 
nárokoch i nezanedbateľné 
finančné nároky“ – hovorí 
principál a režisér divad-
la Lukáš Kubík. Popri di-
vákoch, ktorí kúpou vstu-
peniek podporujú činnosť 
divadla, je ich hlavným 
partnerom celonárodný 
Fond na podporu umenia.

Veľkou podporou je 
aj partnerstvo námestov-
ského Domu kultúry, kde 
má dNO domovskú scénu. 
Na vznik inscenácií prispie-
va symbolickou čiastkou i 
mesto Námestovo. „Naše 
mesto prezentujeme v tom 
najlepšom svetle po celej 
krajine. Hrali sme už v Bra-
tislave, Prešove, či v Mar-
tine a do Námestova cestu-
jú na dNO diváci z celého 
Slovenska.“ Divadelníci sa 
chcú uchádzať o výraznej-
šiu podporu mesta, kraja 
i partnerov zo súkromného 
sektoru v regióne. Bez ta-
kejto podpory sa divadlo, či 
iná nezisková kultúra alebo 
šport nemôžu na vrcholo-
vej úrovni naplno rozví-
jať. Úspešní divadelníci sú 
vďační za každého diváka 
či partnera, ktorý vidí v ich 
práci zmysel.

Divadlo dNO však neča-
ká so založenými rukami 
a hneď po úspešnej Žatve 
odštartovalo novú sezónu 
premiérou inscenácie Ge-
nius Loci N/A, ktorá bola 
zároveň vyvrcholením týž-

dňového festivalu Slanický 
ostrov divadla. „Na tvor-
be inscenácie sa podieľalo 
viac než 20 umelcov z ce-
lého Slovenska, Českej re-
publiky, Poľska, Rakúska 
a Talianska. Ide zrejme 
o naše doposiaľ najväčšie 
dielo, ktoré vzniklo vďaka 
jedinečnej súhre nášho ko-
lektívu s umelcami z celej 
Európy a taktiež aj veľkej 
ústretovosti našich part-
nerov z festivalu Slanický 
ostrov divadla a Oravskej 
galérie“ – hovorí režisér 
Kubík. 

„Radi experimentujeme, 
tentokrát sme skúmali prin-
cípy a limity imerzného a 
participatívneho divadla – 
ide o spôsob tvorby, pri kto-
rej sa pokúšame čo najviac 
zapojiť fantáziu a vnímanie 
diváka do fiktívneho sveta 
inscenácie a tak zvýšiť záži-
tok z predstavenia. Inscená-
cia je o hľadaní, nachádzaní 
i strácaní identity. Neoby-
čajná tajomná energia, kto-

rá vyviera z tohto miesta 
nás sprevádzala putovaním 
naprieč teritóriami života i 
smrti až k nebeskej spolu-
patričnosti, ktorej črepinky 
sa urputne pokúšame nájsť 
už tu na zemi“ – opisuje in-
scenáciu jej režisér.

Autorská site-specific in-
scenácia sa odohráva vo via-
cerých lokalitách na Orav-
skej priehrade a Slanickom 
ostrove umenia. Ako to býva 
pri divadle dNO zvykom, 
premiéra sa  vypredala veľ-
mi rýchlo a mnohým záu-
jemcom sa lístky neušli. Di-
vadelníci chcú v spolupráci 
s Oravskou galériou, ktorá je 
správcom Slanického ostro-
va, pripraviť ďalšie reprízy 
v priebehu budúceho roka. 
Na jeseň a zimu pripravujú 
uvedenia svojich starších ti-
tulov v Námestove i ďalších 
mestách, no a na jar sa môže-
me tešiť na premiéru celkom 
novej inscenácie z autorskej 
dielne dNO.

              Text a foto: dNO
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ORAVCI NÁRODOVCI

Okolo Martina Hamulja-
ka ako vedúcej osobnosti 
druhej bernolákovskej ge-
nerácie, ktorý od roku 1813 
pôsobil ako účtovný úrad-
ník Miestodržiteľskej rady v 
Budíne, sa združil širší kruh 
spolupracovníkov, medzi 
ktorými boli viacerí orav-
skí rodáci: Ján Herkeľ, ro-
dák z dediny Vavrečka, kto-
rý po právnických štúdiách 
na univerzite v Pešti (1816) 

pôsobil tu ako vychováva-
teľ a advokát, venoval sa 
slovanskej problematike a 
bol autorom všeslovaskej 
gramatiky. Ján Koiš, rodák 
z Trstenej, od roku 1817 
úradník a notár budínskej 
Miestodržiteľskej rady, 
autor rozsiahlych všeslo-
vanských slovníkov. Do 
tohto kruhu patrili: Jozef 
Bernolák, príbuzný Anto-
na Bernoláka zo Slanice, 

úradník Alexander Dedin-
ský zo Zemianskej Dediny,  
ďalej žilinský rodák a lite-
rát Anton Ottmayer, lekár 
Martin  Sucháň pôvodom 
z Gemera, kysucký rodák 
Ján Nepomuk Derčík, prof. 

teologickej fakulty v Pešti 
a ďalší.

Jedným z hlavných záuj-
mov viacerých členov toh-
to združenia  bolo úsilie  o 
poznanie slovanských ja-
zykov a literatúr, ktoré sa 
stalo základnou črtou ich 
tvorivých a organizačných 
úsilí, rozvíjaných od 20. ro-
kov 19. stor., v spolupráci s 
básnikom, autorom Slávy 
dcery Jánom Kollárom. 
Medzi tieto úsilia patrila 
snaha o založenie Slovan-
skej knižnice a Slovan-
ského čitateľského spol-
ku, vydávanie kníh (diel 
J. Kollára, P. J. Šafárika, 
J. Hollého a i.), rozširova-
nie slovanských spisov a i. 
Mimoriadne úspešným  ná-
rodno-kultúrnym podujatím 
hamuljakovského a kollá-

rovského kruhu začiatkom 
30. rokov 19. stor. bolo za-
loženie Spolku milovníkov 
reči a literatúry slovenskej 
v Budíne roku 1834. Podľa 
prijatých stanov hlavným 
cieľom spolku bola sta-
rostlivosť „o povznesenie a 
vzdelávanie slovenskej reči 
a literatúry“, ktorá sa mala 
realizovať vydávaním lite-
rárneho zborníka pod ná-
zvom ZORA.

V štyroch ročníkoch al-
manachu Zora (1835, 1836, 
1839, 1840) vychádzali 
básnické, prozaické a pub-
licistické príspevky od šir-
šieho kruhu autorov, písané 
v bernolákovčine i v češti-
ne, čím sa miernilo jazyko-
vé a konfesionálne napätie 
v slovenskom národnom 
hnutí krátko pred vystúpe-

ním štúrovcov. Zora sa stala 
hlavným publikačným or-
gánom básní Jána Hollého, 
ktorému okrem toho spolok 
pripravil reprezentatívne 
súborné vydanie diela Bás-
ne Jána Hollého (1841 – 
1842). Túto literárnu a vy-
davateľskú aktivitu spolku 
evidovala a oceňovala na-
stupujúca štúrovská gene-
rácia, ktorá si vysoko vážila 
dielo a osobnosť J. Hollého, 
s ktorým sa radili aj o uzá-
konení nového spisovného 
jazyka. Spolok milovní-
kov reči a literatúry slo-
venskej svojím účinkova-
ním v rokoch 1834 – 1850 
má nezastupiteľné miesto 
v literárnych  a kultúrnych 
pohyboch nášho národného 
obrodenia.

Augustín MAŤOVČÍK

200. výročie  založenia Spolku milovníkov reči a literatúry slovenskej
Na budúci rok si pripomenieme dvojsté výročie 

založenia Spolku milovníkov reči a literatúry slo-
venskej, pri zrode ktorého stál jeden z iniciátorov a 
hlavných organizátorov, rodák z Oravskej  Jasenice 
Martin Hamuljak (1789 – 1859). Bol to prvý slovenský 
nadkonfesijný literárny spolok, združujúci dejateľov 
bernolákovskej generácie a reprezentantov tzv. čes-
koslovenskej orientácie, čo sa prejavilo v organizácii 
a činnosti spolku, ktorého prvým predsedom sa stal 
básnik Ján Kollár a tajomníkom Martin Hamuljak.

 Portrét Martina Hamuljaka 
od Janka Alexyho (1969).

Námestovské divadlo dNO opäť najlepšie na Slovensku
Námestovo si ľudia z iných regiónov spájajú s vod-

ným dielom Oravská priehrada, prípadne s Hviezdo-
slavom, ktorý v tomto meste napísal svoje najväč-
šie literárne diela. Významné diela však vznikajú v 
Námestove aj v súčasnosti. Divadlo dNO už tri roky 
významne rezonuje na slovenskej divadelnej scéne 
a jeho tvorba opäť získala najvyššie ocenenia na 
najstaršom divadelnom festivale v Európe.

Najlepší na Slovensku – hudobník Adrián Malovaník, režisér 
Lukáš Kubík a herečka Daniela Kubíková. 

GENIUS LOCI N-A sa odohráva v jedinečnom prostredí Slanického ostrova umenia.



Prvý školský deň  bol už tra-
dične významným dňom hlav-
ne pre našich nových žiakov 
– prvákov. Tento slávnostný  
okamih sprevádzali radosť, 
úsmevy, ale aj  dojatie rodičov. 
Pani riaditeľka spolu s pánom 
primátorom deti potešili malou 
pozornosťou a nezabudli pridať 
pár povzbudivých slov. Stretnu-
tie  so svojimi pani učiteľkami, 
vzájomné predstavenia a prvé 
konverzácie pomohli zmierniť 
obavy z neznámeho prostredia.

Celá školská komunita je plná 
očakávania, čo prinesie nový 
školský rok 2023/2024. Spo-
ločne sa tešíme na nové dob-
rodružstvá a mnohé školské 
aktivity, ktoré nás čakajú aj v 

tomto školskom roku.
Naša škola urobí všetko pre 

to, aby každý žiak pocítil, že je 
v tej správnej škole, ktorá mu 
pomôže rásť a učiť sa s rados-
ťou.          Kolektív ZŠ Slnečná

V škole sa opäť rozzvonilo 
4. septembra a naše chodby po 
dvoch mesiacoch zaplnili nové 
prírastky do školských radov, 
ale i naši skúsení žiaci.

Po prvýkrát si do zabehnu-
tých lavíc sadlo našich nových 
30  prváčikov. Vítali ich pani 
učiteľky Soňa Darnayová a 
Barbora Hylbrichtová. Triedy 
sa zaplnili nervozitou a veľ-
kým očakávaním toho, čo pri-
nesie prvý rok. Pozdraviť a 
privítať ich prišiel aj pán pri-
mátor Ján Kadera a obdaroval 
ich nielen milým  slovom, ale 
aj darčekom. Na nesmelých 
tvárach bolo badať vzrušenie z 
neznámeho, ale i nedočkavosť 
z toho, čo príde ďalej. Povin-
nosti, radosti, noví kamaráti, 
nové vedomosti a zručnosti, 
úspešné a menej úspešné dni. 
Ale i oni vedia, že v tom nie sú 
sami, sú predsa vedení úsme-
vom a radami svojich pani 
učiteliek. V športovo nalade-
nom duchu boli najmä žiaci 
našej novej športovej triedy s 
triednym učiteľom Tomášom 
Smataníkom. Už sa všetci te-
šia na mnohé športové úspechy 
nielen vo futbale, ale i v gym-
nastike, ktorá bude súčasťou 

športových tréningov v novej 
športovo orientovanej triede.

V novom školskom roku 
2023/2024 nás najmä poteši-
lo, že naši žiaci už pohodlne 
obedujú v nových priestoroch 
školskej jedálne. V letných 
mesiacoch prebehla rekon-
štrukcia budovy jedálne a jej 
výsledkom je osobitná časť, 
ktorá slúži iba pre potreby na-
šej školy. Žiakom sa nielen 
skrátil čas čakania na obed, ale 

veríme, že i vynovené prostre-
die im pomôže vychutnať si 
obedy a zaslúžený oddych po 
vyučovaní. 

V neposlednom rade sa v 
rámci nových projektov a 
možností tešíme, že i naša ško-
la v spolupráci s iniciatívou TJ 
ORAVAN pomohla k realizá-
cii dlho očakávaného športo-
vého projektu volejbalových 
tréningov. So skúsenosťami z 
Bratislavy sa mladá licenco-
vaná trénerka Beata Babinská, 
rod. Papánová, rozhodla orga-
nizovať volejbalové tréningy 
pre viaceré vekové skupiny. 

P r i e s t o r y 
našej telo-
cvične teda 
s p o l o č n e 
s viac ako 
š ty r ids ia -
timi volej-
b a l o v ý m i 
nadšenca-
mi využíva 

počas poo-
bedných tré-

ningov. Sme hrdí, že sa nám 
darí podporovať nové športo-
vé, ale i vzdelávacie aktivity, 
ktoré našim žiakom pomôžu 
rozvíjať svoje schopnosti a ta-
lenty.  Veríme, že nielen peda-
gogický zbor, ale i žiaci všet-
kých našich tried sa už tešia 
na to, aké nové skúsenosti a 
zážitky nám tento školský rok 
prinesie. 

ZŠ Komenského
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Začnime s nadšením Vychádzka ku Rio de Klin   

Zdolali sme Babiu horu
Prvé dni školského roka sme využili 

ukážkové letné počasie a zorganizovali 
výstup na Babiu horu. Bola to prvá výzva 
v tomto školskom roku pre žiakov 7. - 9. 
ročníka. Pod vrcholom kopca to vyzeralo 
na ,,otočku“, ale nevzdali sme to! Sep-
tember nám doprial krásnych 22 stupňov 
a hrejivé slnečné lúče. Mnohí z nás išli nad 
svoje sily, ale výstup sa podaril všetkým. 
Unavení, ale spokojní so svojím výkonom 
sme zdolali 1725 m. Pocit, keď prekoná-
te samého seba a neskutočný výhľad je na 
nezaplatenie.            Kolektív ZŠ Slnečná

Novinkový začiatok nového školského roka

Otvorenie školského roka býva každoročne najočakávanejšie, 
azda i najslávnostnejšie v triedach prvákov.           Foto: (zš k)

Po slávnostnom otvorení zrekonštruovaných priestorov jedálne odzneli 
poďakovania vedeniu mesta, ale i priania množstva síl a pracovnej pohody 
kolektívu pracovníkov školskej jedálne.

Volejbalové tréningy absolvujú v telocvič-
ni ZŠ Komenského viaceré vekové skupiny.                                             

                                                 Foto: (zš k)

My, piataci a šiestaci sme sa rozhodli navštíviť Rio de Klin. 
Čakala nás turistická vychádzka, ktorá viedla do jedného z naj-
navštevovanejších kútov Oravy. Spolu s učiteľmi sme sa vy-
dali na pešiu túru k známej soche Ježiša Krista. Slnečné nebo 
a príjemná teplota boli ideálne na preverenie našej kondície. 

Cesta rýchlo ubiehala a k soche už chýbalo pozbierať posled-
né sily. Odmenou boli výhľady na okolitú prírodu a príjemné 
posedenie v nádhernom prostredí. Domov sme sa vrátili plní 
dojmov a zážitkov z tohto úžasného miesta. 

Žiaci 5.- 6. ročníka ZŠ Slnečná

Hurá von!
Prvý septembrový týždeň 

žiaci našej školy absolvovali 
účelové cvičenie Pobyt a po-
hyb v prírode. Žiaci 1. stup-
ňa sa vydali po turistickom 
chodníku na Edyho ranč. 
Cestou si precvičili orientá-
ciu v mieste školy a jej okolí, 
určovali historické a význam-
né budovy v meste a ich účel, 
poznávali zeleň v okolí mesta. 
Pri Oravskej priehrade si deti 

Adam a Samuel Brontvajovci.

pripomenuli význam vody v 
prírode a zásady správneho 
a bezpečného správania sa v 
chránenom území, význam 
čistého ovzdušia pre člove-
ka a prírodu a starostlivosť 
o lesné vtáctvo a zvieratá. 
Na Edyho ranči si deti od-
dýchli, posilnili sa a za-
bavili na detskom ihrisku. 
Príjemne strávené slnečné 
dopoludnie bolo vydareným 
štartom do nového školského 
roka.      Kolektív ZŠ Slnečná 
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Vydarené leto 2023!
Leto sme už klasicky od-

štartovali veľkým poduja-
tím Deň mesta a športu, kde 
bohatý kultúrny i športový 
program prilákal obrovský 
počet divákov.  V kultúr-
nych podujatiach sme ne-
pretržite pokračovali celé 
leto – jedinečný koncert 
vážnej hudby v rámci Hu-
dobného leta na Slanickom 
ostrove umenia, nasledoval 
druhý ročník street artové-
ho podujatia Street paráda 
či gospelový festival Verím 
Pane. Pokračovali sme di-
vadNOm –  tvorivé divadel-
né dielne, ktoré si pripravi-
lo oceňované námestovské 
divadlo dNO, komédiou 
Letušky nás potešil Námes-
tovský Ochotnícky Súbor 
a bola aj novinka v podo-
be poctivého remeselného 
jarmoku – Ľudové umelec-
ké remeslá. V auguste ste 
mohli navštíviť tradičný 
Námestovský Dychfest, sú-
časne prebiehal aj festival 
pouličného jedla – Slovak 
food truck fest, svetové Ta-
nečno a počasím skúšaný 
obľúbený Deň v minulosti. 
Hostili sme tiež Radošinské 
naivné divadlo s hrou Deti 
doby, otvorili sme výstavu 
Nevedomie Martiny Malo-
vaníkovej, v mestskej kniž-
nici prebiehali diskusie na 
rôzne témy a leto nám za-
vŕšil mimoriadne úspešný 
a programom nabitý mul-
tižánrový festival Slanický 

ostrov divadla... Popri tom 
ste na námestí mohli obdi-
vovať veľkoformátové vý-
stavy Príbehy 20. storočia 
či Rok dobrých správ od 
Martina Smatanu. 

Veríme, že si každý našiel 
to svoje a kultúrne sa „vy-
šantil“. 

Ďakujeme našim part-
nerom za podporu – mes-

tu Námestovo, Fondu na 
podporu umenia (Deň v 
minulosti), Žilinskému sa-
mosprávnemu kraju (Street 
paráda), partnerom a spon-
zorom. Tešíme sa na ďalšiu 
i novú spoluprácu a inšpirá-
cie. U nás sú vítaní všetci 
ľudia s dobrou vôľou a kre-
atívnymi nápadmi.

Vo výstavných priestoroch momentálne vystavujeme Nevedo-
mie od Martiny Malovaníkovej. Výstava potrvá do konca sep-
tembra, nenechajte si ju ujsť!

Hudobné leto
Aj v roku 2023 sme na Sla-

nickom ostrove umenia hos-
tili opäť originálnych hudob-
níkov, ktorí nám predviedli 
podmanivé umenie klasickej 
hudby. Festival každoročne 
prináša možnosť navštíviť 

kvalitné, umelecky hodnotné 
podujatie v našom regióne a 
podporuje nekomerčné kul-
túrne aktivity. Toto podujatie 
patrí k najobľúbenejším počas 
letnej sezóny a v celom regió-
ne je jediné svojho druhu, ob-

zvlášť čo sa týka programov v 
letných mesiacoch. Dramatur-
giu festivalu zámerne stavia-
me na modely –  mladé domá-
ce hudobné teleso + muzikanti 
zvučných mien. Jedným z cie-
ľov je i priblížiť a propagovať 
slovenskú a svetovú vážnu 
hudbu a napomáhať rozvoj 
cestovného ruchu v regióne 
Orava.

Tento rok sme nezískali pod-
poru od hlavného partnera – 
Fondu na podporu umenia –  a 
tak sme boli nútení spraviť iba 
jeden júlový koncert. Stálo to 
však za to! Jedinečné prostre-
die, originálne fúzie, improvi-
zácie, prekvapenia, plný kostol 
na Slanickom ostrove umenia, 
spokojní diváci –  taký bol 46. 
ročník Hudobného leta. Pred-
viedli sa skvelí Baroque Goes 
Jazz Trio –  Lenka Molčányio-
vá, Ján Kružliak Ml, Miloš Bi-
háry a námestovský orchester 
Wolf Ganf Amaterus s Adri-
ánom Malovaníkom. Tí nám 
zahrali program, s ktorým vy-
hrali nejednu súťaž na regio-
nálnej i celoštátnej úrovni. Bol 
to hudobný zážitok sezóny. A 
my veríme, že o rok sa vrátime 
opäť k dvom nedeľným kon-
certom...

46. ročník festivalu klasickej hudby

Spravodajstvo z kultúry pripravila Mgr. art. Daniela Kubíková, riaditeľka Domu kultúry v Námestove

Námestovský orchester, ktorý žne úspechy po celom Sloven-
sku, sa predstavil aj na Hudobnom lete.

Prázdninové kino

Cez leto ste si mohli všim-
núť, že sme upravili časy pre-
mietania kina na letný mód. 
Zmenili sme hlavne dramatur-
giu piatkových premietaní pre 
najmenších. Rozprávky sme 
nasadili na doobedňajšie hodi-
ny, je to formát, ktorý sa nám 

osvedčil aj pri iných prázdni-
nách, a ktorý si chvália pre-
dovšetkým rodičia, ktorí tak 
majú možnosť využiť čas v 
meste. Vyjednali sme od spo-
ločností nižšie ceny vstupné-
ho, sála bývala pravidelne 
zaplnená a spokojnosť bola 

na všetkých stranách! 
Rekordy v návštevnosti boli 

aj na večerných filmoch, bo-
dovala Barbie, Oppenheimer i 
slovenská komédia Nikdy ne-
hovor nikdy. Ďakujeme, že ste 
si aj cez leto našli čas na vaše 
Kino Kultúra!

Kino Kultúra cez prázdniny žalo úspech, ďakujeme, milí diváci!

Street paráda
Boli ste aj vy súčasťou toh-

to skvelého podujatia, kde ste 
si mohli vyskúšať, ako sa robí 
grafity, skrášliť sa hennou, 
sprejmi si dotvoriť tričko, po-
zrieť si interaktívne divadlo, 
exhibície grafity či skve-
lých námestovských BMX  
jazdcov, vypočuť DJ sety a 
zažiť niečo nové? Máme v ob-
lasti street artu veľký potenci-
ál, ktorý musíme podporovať. 
Vychádza hlavne z aktívnych 
členov Oddielu extrémnych 
športov, námestovského ska-
teparku a ostatných akčných 
ľudí, ako Katarína Kuľhová či 
Art3um. Práve oni preberajú 
ako dobrovoľníci veľkú časť 
organizácie, za čo im patrí 
veľká vďaka!

Podujatie finančne podporil 
Žilinský samosprávny kraj. 

Na Street paráde si mohli 
návštevníci pod dohľadom 
lektorov vyskúšať ako sa ro-
bia grafity  a ich diela boli 
ponechané na Nábreží pri 
skateparku. 

Foto: Juraj BEDNÁRIK

Veľkou atrakciou na Street paráde je aj vlastné dekorovanie tričiek za pomoci sprejov a šab-
lón.            Foto: Juraj BEDNÁRIK



No tento rok je začiatok 
nového školského roku 
v našej MŠ – SLNIEČKO 
NA BRIEŽKU, trochu ne-
tradičný. 

S prerábkou horného pa-
vilónu sa nám trochu skom-
plikoval nástup všetkých 
zapísaných detí, no organi-
začne sme to vyriešili a už 
sa tešíme na nové a väčšie 
priestory, ktoré uvítajú nie 
len deti, ale aj pani učiteľ-
ky. Tie sa na začiatok roka 
pripravovali oniečo skôr. 
Už v auguste prišli s ná-
padom skrášliť okolie MŠ 
farebnými kresbičkami na 
chodníky, aby sa nám všet-

kým do škôlky 
kráčalo vesel-
šie, s radosťou 
a úsmevom  
P r i p r a v o v a l i 
si triedy, nové 
hračky, zdobi-
li šatne, okná 
a deťom chys-
tali ich značky. 
Nielen pani uči-
teľky, ale aj tety 
u p r a t o v a č k y, 
tety kuchárky, 
teta v práčovni 
a náš šikovný 
ujo školník mali 
cez prázdniny 
plné ruky prá-

ce. Museli sa postarať, aby 
bolo všetko pripravené, vy-
čistené, opravené a pochys-
tané.

 No a na čo sme sa naj-
viac tešili? No predsa NA 
VAŠE DETIČKY, lebo bez 
nich by naša škôlka nebola 
tou najkrajšou, najveselšou 
a najúprimnejšou škôlkou 
na briežku.

Preto si spoločne všetci 
ĎAKUJEME, že tu spolu 
sme a celý rok budeme. No 
a tešíme sa na všetko, čo 
spoločne tento školský rok 
zažijeme, vyskúšame a aj 
sa naučíme...

Kolektív MŠ, Brehy
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A september je tu zas!

Zážitok pre oči aj uši v mestskej knižnici
Rozprávková 

   hodinka
V mestskej knižnici sa dá 

nielen počuť, vidieť, ale aj 
zatancovať si. Presvedči-
li sa o tom deti z prímest-
ského tábora Z rozprávky 
do rozprávky z Centra voľ-
ného času Maják 7. augus-
ta. V rozprávkovej hodinke 
si najprv vypočuli ukážku 
z knihy Psie modré nebo 
a rozprávkový príbeh Lipová 
víla z knihy LeSníček, ktorú 
im prečítal pracovník knižni-
ce a zároveň autor Jozef Me-
dard Slovík. V knižnici bola 
výborná atmosféra a veľkým 
potleskom privítali aj pani 
knihovníčku Danielu Laští-
kovú. Spestrením bola súťaž 
Slovníček, kde si hravou for-
mou obohatili slovnú zásobu 
o starodávne oravské slová. 
Na záver si spoločne zatan-
covali na goralské pesničky 
spod Babej hory.              

Prezentácia mladej 
misionárky a lekárky
S lekárkou, mamou a že-

nou, ktorá pracuje v kraji-
ne tretieho sveta sa mohli 
stretnúť 4. augusta posluchá-
či mestskej knižnice. MUDr. 

Katarína Mulama Barnašová 
je rodáčka z Rabče a už viac 
ako 10 rokov pracuje v afric-
kej Keni, kde si založila aj 
rodinu. S prítomnými sa po-
delila o svoje zážitky a mi-
sijnú skúsenosť.       

Adaptačné 
dopoludnie                                                                      

Počas adaptačného týžd-
ňa študenti prvého ročníka 
zo Strednej odbornej školy 
podnikania a služieb už tra-
dične navštevujú mestskú 
knižnicu. Tento rok si pre 
nich 5. septembra pracov-
níci pripravili rôzne aktivi-
ty. Jozef Medard Slovík im 
priblížil svoju literárnu tvor-
bu cez ukážky svojich kníh 
aj publikovanie článkov na 
blogu Zároveň si mali mož-
nosť pozrieť krátke video 
Rok dobrých správ od autora 
animovaných filmov Marti-
na Smatanu. Upútala ich aj 
nainštalovaná výstava Rok 
dobrých správ, ktorá potr-
vá do 30. septembra 2023 
a bola sprievodným progra-
mom festivalu Slanický 
ostrov divadla 2023. Daniela 
Laštíková predstavila kniž-
nicu a študentov informova-

la o možnostiach vyhľadá-
vania informačných zdrojov, 
ktoré im pomôžu pri štúdiu.    

Vandrovanie 
Oravou

Žiaci zo ZŠ Slnečná a ZŠ 
Komenského sa 12. sep-
tembra zúčastnili worksho-
pov v Mestskej knižnici 
v Námestove  v rámci pod-
ujatia Vandrovanie Oravou. 
Hudobný workshop vied-
la Monika Adamčíková zo 
ZUŠ Ignáca Kolčáka, na 
ktorom vystúpil aj gajdoš-
ský majster Drahomír Daloš 
z Oravskej Polhory. Prišiel 
so 105-ročným čarovným 
kufrom, v ktorom mal ukry-
té poklady. Žiaci mu kufor 
v priestoroch knižnice scho-
vali a musel ho nájsť. Po-
stupne z neho vyberal rôzne 
hudobné nástroje: ľudovú 
píšťalu dvojačku, drumbľu, 
gajdy a fujaru. V druhej čas-
ti viedla výtvarný workshop 
Zlatica Staníková zo ZUŠ 
Ignáca Kolčáka, kde žiaci 
zdobili rôzne píšťalky, inšpi-
rovali sa motívmi z trsten-
skej keramiky, za odmenu si 
ich mohli zobrať domov. 

DK NO

Vandrovanie Oravou, na ktorom vystúpil aj gajdošský majster Drahomír Daloš z Oravskej 
Polhory.                Foto: DK NO

Tradičný jarmok na námestí
V sobotu 29. júla sa na 

Hviezdoslavovom námestí 
konal tradičný jarmok ľudo-
vých umeleckých remesiel. 
Na začiatok nás na tú správnu 
nôtu naladila ľudová hudba 
Nižňanská muzička, nasle-
dovali tvorivé dielne, animá-
tor pre deti, ukážka hrania na 
flašinete a podujatie ukončili, 
a nás ohúrili, páni z projektu 
Ambientárium. Počas celého 
dňa ste mohli vidieť  okolo 
45 ľudových remeselníkov zo 
Slovenska, Česka, Maďarska 
a Ukrajiny. Títo prezentovali 
remeslá ako keramika, dro-
társtvo, kováčstvo, košikár-
stvo, rezbárstvo, krajčírstvo, 

dekorácie zo sušených kvetov, 
tokárstvo, korytárstvo, šper-
kárstvo, mydlárstvo, svieč-
karstvo, tkáčstvo, výroba tex-
tilných a drevených hračiek, 
vyrezávanie do parožia, vý-

robky z kože, nožiarstvo...
Podujatie Ľudové umelecké 

remeslá sme hostili v našom 
meste po prvýkrát a bolo pod 
záštitou OZ Tradičné Ume-
lecké Remeslá.

Počasím skúšaný Deň v minulosti

V sobotu 26. augusta sme 
na Nábreží Oravskej priehra-
dy zorganizovali už štvrtý 
ročník festivalu so stredove-
kou tematikou, ku ktorému 
neodmysliteľne patrí jarmok 
tradičných remesiel s ich 
ukážkami, kováčska vyhňa, 
točenie na kruhu, šermiarske 
skupiny z celého Slovenska, 
drevený kolotoč, chodúle, lu-
kostreľba či prehliadka do-
bového tábora. Skupina his-
torického šermu, Eldur, si 
špeciálne pre túto akciu vy-
robila drevené baranidlo, kto-
ré sa tak pridalo ku katapultu 
z minulého roka a záverečné 
dobýjanie pevnosti tak bolo 
vskutku napínavé. 

Súboje šermiarov brali dych, 

ale i pobavili, deti si vyskúšali 
šerm či vrhanie oštepom, do-
spelí neváhali a hľadali balans 
na chodúľoch... Len jedna 

vec nevyšla – nepredvídateľ-
ná záležitosť, a síce počasie. 
Prekvapila nás rýchla a ničivá 
búrka, ktorá narobila škody 
účinkujúcim, remeselníkom 
i organizátorom a boli sme 
nútení zmeniť program. Na-
šťastie, nikomu sa nič nestalo 
a keď vyšlo slnko, návštevníci 
sa vrátili na Nábrežie po stre-
doveké zážitky a Deň v mi-
nulosti sme ukončili ohňovou 
šou, na ktorú sa prišlo pozrieť 
naozaj rekordné množstvo di-
vákov.

Za pomoc pri organizovaní 
akcie patrí veľká vďaka nad-
šencom zo skupiny historické-
ho šermu Eldur. 

Podujatie z verejných zdro-
jov podporil Fond na podporu 
umenia. 

Rytierska škola na Dni v minulosti sa teší obľube.

Novinka tohtoročného leta – tradičný jarmok na Hviezdosla-
vovom námestí.       Foto: Juraj GEREK

Strhujúca ohňová šou je vždy veľkým lákadlom a pastvou pre 
oči.               Foto: Juraj BEDNÁRIK
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Voľby boli v minulosti, a sú aj dnes pre budúcnosť 

Dedičstvo – viera 
a kultúra

Čo znamená cyrilo-me-
todské duchovné dedičstvo? 
Je to dedičstvo darov Cyri-
la a Metoda – predstavenie 
kresťanského Boha prostred-
níctvom prekladov teologic-
kých diel a bohoslužobných 
kníh v našom jazyku, a vy-
tvorenie písma na zapísanie 
nášho jazyka do abecedných 
znakov. Stručne – solúnski 
bratia Cyril a Metod nám na 
územie Veľkej Moravy pri-
niesli vieru a kultúru. 

Aj štátne symboly – štátny 
znak, štátna vlajka i štátna 
pečať Slovenskej republiky 
nesú v sebe symbol kresťan-
stva – dvojkríž, ktorým sa 
Slovensko hlási ku kresťan-
stvu a zároveň k tradícii Cy-
rila a Metoda. 

Ústava Slovenskej republi-
ky i spomínané štátne sym-
boly teda aj verejne prezen-
tujú, že Slovensko sa hlási 
ku kresťanstvu a jeho hod-
notám. Podľa sčítania oby-
vateľov (v roku 2021) sa 
ku katolíckym veriacim na 
Slovensku prihlásilo 55,8% 
ľudí, Námestovský okres má 
spomedzi všetkých okresov 
na Slovensku najvyšší po-
diel rímskokatolíckych ve-
riacich, 92,4%. 

Ako je to s naším kresťan-
ským presvedčením a jeho 
uplatňovaním v živote? Nie 
sme v mnohých prípadoch 
my, Slováci, iba „matriko-
ví“ kresťania? Sme kresťan-
mi doma, max. v kostole, 
ale mimo domu a kostola si 
počíname inak? Svoje nábo-
ženské presvedčenie by sme 
mali prejavovať všade, a ria-
diť sa ním pri všetkých dôle-
žitých rozhodnutiach. Jedno 
takéto budeme musieť uro-
biť o niekoľko dní...

Príklad Oravca

V minulosti sa osud so 
Slovákmi nemaznal. Ale aj 
v najťažších chvíľach si za-
chovávali vieru, ktorá im 
dodávala silu v stáročných 
zápasoch o vlastný štát a za-
chovanie cyrilo-metodského 
dedičstva pre ďalšie a ďalšie 
generácie.  

Ako jeden z príkladov boja 
Slovákov-katolíkov za kres-
ťanskú stranu a kresťanské 
Slovensko vám chceme pri-
blížiť aktivity tohto dru-
hu prostredníctvom osudu 
JUDr. Jozefa Staška, Oravca, 
kandidujúceho vo voľbách 
v roku 1946 za povojnovú 
Demokratickú stranu, pre-
tože v dobe komunizmu vy-
tvorenie kresťanskej strany 
nemalo žiadnu šancu.

Kandidát 
JUDr.  J. Staško

 
Po druhej svetovej vojne 

politicky reprezentovaná časť 
Slovákov-katolíkov sa začala 
ideovo sceľovať na princípe 
nábožensko-mravných zásad 
národa. Z týchto záverov sa 
konali rokovania o vytvore-
nie samostatnej kresťanskej 
strany, čo nebolo možné, 
lebo snahy uskutočňované v 
tomto smere boli spojené s 
rizikom slobody a života. Po 
prijatí aprílovej dohody s ka-

tolíkmi a evanjelikmi v roku 
1946 nešli slovenskí katolíci 
do volieb s vlastnou stranou, 
ale s dohodou Demokratickej 
strany, lebo kresťanské strany 
boli zakázané.

Jedným z najaktívnejších 
agitátorov kresťanského 
krídla Demokratickej stra-
ny a kandidátom za poslan-
ca do volieb, ktoré sa mali 
uskutočniť 26. 5.1946, bol 
JUDr. Jozef Staško, rodák zo 
Sedliackej Dubovej. Patril 
k tým, ktorí preslávili svoje 
rodisko a celé Slovensko ako 
diplomati, politici, historici a 
komentátori politicko-spolo-
čenského diania doma, keď 
boli nútení odisť z rodného 
kraja do cudziny, aby v slo-
bodnom svete mohli brániť 
svoju pravdu pred vládnucim 
komunisticko-internaciona-
listickým režimom v býva-
lom Československu. A hoci 
vtedajší komunistický režim 
bol silnejší ako ich odhodla-
nie a odhodlanie národa, sú 
svetlými príkladmi a zdrojmi 
energie pre nás, súčasníkov. 
Aj my dnes rovnako stojí-
me pred veľmi vážnym roz-
hodnutím, či a ako posilniť 
ukotvenie nášho Slovenska 
v zmysle dedičstva našich ot-
cov i jeho ďalšie smerovanie. 

Volebná kampaň 

JUDr. Jozef Staško pred 
voľbami v roku 1946 robil 
agitáciu pre povojnovú De-

mokratickú stranu po obciach 
Oravy. Ministerstvo vnútra 
bolo v tom čase obsadené 
komunistami, preto všade na 
verejných zhromaždeniach 
sliedili ich dôverníci a prís-
lušníci Národnej bezpečnosti 
(NB).

Stanica NB Námestovo, 
okres Námestovo

Číslo jedn. 170/DÔV./46.
Vec: DS - verejné zhro-

maždenie
Námestovo 23. mája 1946
Odpis !

Hlásim, že dňa 22. mája 
1946 usporiadala DS v Ná-
mestove verejnú schôdzu v 
Kultúrnom dome, ku ktorej 
nechala povolať obyvateľ-
stvo verejným bubnovaním. 
Schôdza začala o 20.30 hod. 

a trvala do 22.20 hod. Na 
schôdzi bolo prítomných 300 
až 350 ľudí. K prítomným pre-
hovoril kandidát DS za Orav-
ský kraj, JUDr. Jozef Staško. 
Schôdzu otvoril správca ško-
ly z Bobrova, Ján Cubinek, 
ktorý privítal prítomných a 
rečníka. Na javisku privítal 
JUDr. Staška miestny dekan 
Serafín Rončák. Po príve-
te sa slova ujal JUDr. Jozef  
Staško, ktorý vo svojej reči 
stále spomínal kresťanstvo, 
lásku, katolicizmus. Za toto 
vraj bojuje DS. Hovoril, že 
terajšie voľby sú plebisci-
tom, či slovenský národ chce 
žiť svojsky na svojom, a že je 
to plebiscit za odstránenie 
teroru, strachu, prenasledo-
vania, diktátu a udavačstva. 
Hovoril, že sa tu zatvárajú 
ľudia – Slováci, ktorým sa 
prišíva za golier kolaborant-
stvo, hoci z nich nikto kola-
borantom nebol, ale len dob-
rým Slovákom. Ďalej vravel, 
že Slováci – demokrati chcú 
len svoju zástavu a vlajku a 
nepotrebujú cudzie. Útočil na 
druhé strany, ktoré však ne-
menoval, že si osobujú práva, 
akoby mali monopol na úpra-
vu sociálnych problémov a na 
povznesenie sociálnej úrovne 
pracujúceho človeka. Tvrdil, 
že toto nie je povinnosťou ani 
jednej politickej strany, ale 
je to povinnosťou štátu sa-
mého, aby svojich občanov 
zabezpečil po stránke soci-
álnej. Poukázal, že najväč-

ším zástancom pracujúceho 
človeka a podporovania so-
ciálneho povznesenia je kres-
ťanstvo, katolicizmus, ktorý 
hlása lásku k blížnemu, že o 
týchto veciach sa najkrajšie 
vyslovil jeho budovateľ Kris-
tus, keď povedal: „Hoden je 
služobník mzdy svojej“. Na 
konci svojej reči povedal, že 
vie, že sú prítomní protivníci 
a že si všetko píšu, preto ich 
vyzval, aby si dobre zapísali, 
čo povie, a potom sa opýtal 
prítomných, či chcú, aby ich 
deti na školách boli vychova-
né v duchu cudzej ideológie, 
protikresťansky a protikato-
lícky. Prehlásil, že toto nebu-
de a nesmie byť, že proti tomu 
bude bojovať a že za to bojuje 
DS, a preto pri voľbách musí 
zvíťaziť. Po voľbách sa musí 
všetko zmeniť, musí sa od-
strániť teror, strach a nási-
lie. Musia sa odstrániť ľudia, 
ktorí nemajú dôveru národa. 
Jeho reč bola pri niektorých 
výrokoch odmenená po-
tleskom. Pri prejave JUDr.  
Jozefa Staška povstal miest-
ny dekan Serafín Rončák, 
ktorý prehlásil prítomným 
toto: „My musíme z politic-
kej dráhy ustúpiť a tieto veci 
odovzdáme takýmto mladým, 
zápalistým bojovníkom“. Pri-
tom ukázal na JUDr. Jozefa 
Staška.

Celá táto schôdza vyzne-
la ako ľudová manifestácia. 
Chovanie a vystupovanie 
JUDr. Jozefa Staška je podo-
zrivé, že pracuje a postupuje 
zaobalene v duchu Hlinko-
vom, ľudáckom, fašistickom, 
protidemokratickom a hlavne 
protiruskom. Toto podozrenie 
sa zvyšuje tým, že na pred-
volebné schôdzky po Orave 
je stále a všade sprevádzaný 
prof. Jánom Kršiakom, ktorý 
bol dňa 24.11.1945 v Ružom-
berku zatknutý pre protištát-
nu činnosť a 20. 4. 1946 pre-
pustený z vyšetrovacej väzby 
Krajského súdu v Ružomber-
ku.

Veliteľ stanice 
NB Námestovo 
Vrch. strážm. Čin-
čala v.r.

V Trstenej na ve-
rejnom zhromaž-
dení 12. 5. 1946 
JUDr. Staško 
okrem iného pove-
dal „Kto z vás by 
chcel bojovať pro-
ti Bohu“? Avizo-
val nebezpečie, že 
miesto Boha nám 
chcú doniesť iné-
ho Boha, miesto 
krížov chcú pri-
niesť iné odznaky. 
V boji proti týmto 
zjavom ideme do-
siahnuť víťazstvo 
kresťanského sve-
ta proti nekres-
ťanskému. Slo-
venský národ, ak 
chce žiť, musí žiť 
z vlastných hod-
nôt, to je viera v 

Boha. V boji za tieto ideály 
vyzval Staško fanaticky prí-
tomný dav do boja a o sebe 
prehlásil, že v boji za tieto 
ideály je ochotný ísť do ža-
lára, je ochotný aj zomrieť.

          L. Holdoš v.r.

Výsledky 
volieb 

 
Aj napriek prenasledovaniu 
bol JUDr. Jozef Staško 26. 
5. 1946 zvolený za poslan-
ca Ústavodarného národné-
ho zhromaždenia (ÚNZ). Vo 
voľbách v jeho volebnom a 
rodnom kraji na Orave zís-
kal 92,3 % hlasov. Za DS 
hlasovalo v okrese Námes-
tovo 15 977 voličov, Dolný 
Kubín 7645 a v okrese Trste-
ná 8457 voličov. DS vyhrala 
voľby so ziskom 61,43 %, 

keď k tomu pripočítame ešte 
vyše 7,31 % ďalších nekomu-
nistických strán, Strany práce 
a Strany slobody. Slovenskí 
voliči v roku 1946 volili sko-
ro 70 % proti komunizmu, na-
priek tomu sa komunistické 
ovplyvňovanie nezmenšilo 
a komunisti obsadili vnútor-
nú správu, políciu, školstvo a 
hospodárstvo. Demokratická 
strana do ÚNZ pozostávala 
z dvoch krídel. Povstalecko-
-evanjelického, vedeného 

Lettrichom a Ursínim, a kato-
líckeho, vedeného Andrejom  
Cvinčekom. Hneď po voľ-
bách do ÚNZ sa proti katolíc-
kemu krídlu DS začali prudké 
útoky, ktoré mali za následok 
vydanie JUDr. Staška imunit-
ným výborom na trestné stí-
hanie a postupné zatváranie 
čelných predstaviteľov DS, 
JUDr. Ľudovíta Obtuloviča, 
rodáka z Tvrdošina, Kempné-
ho, Bugara, Čarnogurské-
ho... Dňa 4. 5. 1948 sa začal 
pred štátnym súdom, ktoré-
mu predsedal Karel Bedrna, 
proces s katolíckym krídlom 
DS. Medzi 13 obžalovanými 
boli nespravodlivo odsúdení 
JUDr. Jozef Staško na 6 rokov 
väzenia, JUDr. Ľudovít Obtu-
lovič, právny zástupca Rím-
sko-katolíckej cirkvi na 8 ro-
kov väzenia, Dr. Ján Kempný 

6 rokov väzenia, Dr. Miloš 
Bugár na 1 rok väzenia... Boli 
nespravodlivo obvinení zo 
zločinu príprav úkladov voči 
republike, že sa spolčili s iný-
mi protištátne činnými osoba-
mi za tým cieľom, aby bola 
násilným spôsobom zmenená 
Ústava Slovenskej republi-
ky a aby bola znovu utvore-
ná Slovenská republika, buď 
samostatná, alebo v rámci 
Stredoeurópskej konfederá-
cie, a za prípravu na útek do 

My, národ slovenský,
pamätajúc na politické a kultúrne dedičstvo 

svojich predkov a na stáročné skúsenosti zo 
zápasov o národné bytie a vlastnú štátnosť, 
v zmysle cyrilo-metodského duchovného 

dedičstva a historického odkazu Veľkej Mo-
ravy...                                                 Úvod preambuly Ústavy SR

Voľby za socializmu z 28.novembra 1954 v Suchej Hore

V rodisku, Sedliackej Dubovej, má JUDr. Jozef Staško pa-
mätnú tabuľu.

Voľby za socializmu z 28. novembra 1954 v Suchej Hore.
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CZŠ

Anna Sestreneková  73 rokov
Magdaléna Gavendová  64 rokov
Mária Valeková  73 rokov
Mária Ružvoňová – zomrela 11. 5. 2023

Za obdobie  od 28. 6. 2023 – 12. 9. 2023 nás navždy opustili títo občania Námestova s trvalým
pobytom v našom meste. Česť ich pamiatke! 
(Mená zosnulých zverejňujeme so súhlasom 
pozostalých.)

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

Odišli z našich radov

Štvrtého septembra 375 
žiakov so svojimi učiteľmi 
a novým vedením Cirkevnej 
základnej školy sv. Gorazda 
začína desaťmesačnú školskú 
dobrodružnú plavbu.

Začíname s našimi prváčik-
mi, ktorých som prvý školský 
deň osobne privítala. Teším 
sa, že sa 33 rodičov rozhodlo 
zveriť nám to najcennejšie, čo 
majú – svoje dieťa. Aby sme 
boli vo výchove a vzdelávaní 
úspešní, musíme sa vzájomne 
rešpektovať, spolupracovať 
a byť jednotní.

Začíname s naším patró-
nom sv. Gorazdom, ktorému 
sme cez prázdniny v škole 
našli nové miesto a dali sme 
mu nový šat. Spolu s ním sa 
chceme učiť vernosti a láske 
k Bohu. 

Aby sa každý cítil v našej 
škole prijatý a rešpektovaný, 
chceme sa tento školský rok 
učiť vzájomnej úcte. Začína-
me Rok rešpektu, pretože reš-
pekt je jedným z veľkých pre-
javov lásky. Pripravili sme 10 
tém rešpektu a každý mesiac  
budeme rásť v úcte k sebe 

navzájom, k rodi-
čom, k učiteľom, 
k starším a k jedi-
nečnosti človeka. 
Zároveň sa chce-
me tento školský 
rok zamerať na 
rozvoj čitateľskej 
gramotnosti vo 
všetkých vyučova-
cích predmetoch.

Začíname so 
školským podpor-
ným tímom, ktorý 
tvorí spolu so špe-
ciálnou pedago-
gičkou, sociálnou 
pedagogičkou a 
digitálnou koordi-
nátorkou aj 5 pe-
dagogických asis-
tentiek. Verím, že 
tento tím odborní-
čok bude oporou nielen žia-
kom, ale aj učiteľom, rodičom 
a vedeniu školy.

Pokračujeme v rozbehnu-
tom programe Zelenej školy, 
projektových dňoch, projek-
te Erasmus+. Tento školský 
rok nás čaká návšteva žiakov 
a pedagógov z 5 krajín Euró-

py a 2 mobility našich žiakov 
do Švédska a na Maltu. 

Prajem nám všetkým veľa 
zdravia, pedagogického opti-
mizmu, trpezlivosti, síl a chuť 
objavovať nové veci počas ce-
lého školského roka.

PaedDr. Mária 
UHLIARIKOVÁ, 

riaditeľka CZŠ

Začíname nový školský rok - Rok rešpektu

Budovanie spoločenstva
V dňoch 28. - 29. augusta sme 

boli spolu, zamestnanci Cirkev-
nej základnej školy sv. Gorazda 
v Námestove, na Slanej vode. 
Naším cieľom bolo budova-
nie spoločenstva po duchovnej 
i spoločenskej stránke. Chata 
na Slanej vode, kde sme boli 
ubytovaní,  bola premenená 

v tento čas na kostol, adoračnú 
miestnosť, spovedný priestor. 
Duchovný program nám zabez-
pečoval náš nový pán kaplán 
Martin Schreiner. V príhovore 
rozoberal Evanjelium o desia-
tich malomocných. Poukázal na 
mnohé nové obrazy – tí, ktorí sa 

neprišli poďakovať za uzdrave-
nie, tí deviati, boli dobrí muži, 
vedeli, za kým majú ísť, koho 
majú prosiť o pomoc a  dostali 
nový život. No len jeden poďa-
koval, jeden počul Boží hlas, 
vrátil sa, padol na tvár a veľkým 
hlasom velebil Boha. Chcel zo-
stať s Ježišom, spoznal krásu 

Božieho života. Z jeho srdca išla 
chvála, postoj srdca. Je to štvr-
tý rozmer modlitby, najkrajšia 
časť, dar Ducha Svätého. Ježiš 
chce, aby sme mali v srdci túžbu 
osobného stretnutia s ním. Kaž-
dý potrebujeme tieto chvíľky, 
krátke, nemusia byť dlhé. Ježiš 

nehľadí na náš život podľa zá-
sluh, On nás miluje.

Veľmi náročným, ale aj úžas-
ným bodom bola nočná ado-
rácia. Mala svoje čaro, všade 
ticho, pokoj, záujemci o túto 
aktivitu mohli určitý čas stráviť 
v tichom rozhovore s naším Pá-
nom v  adorácii.

Táto akcia bola spojená aj 
s vytváraním spoločenstva, te-
ambuildingu. Večerná opekač-
ka, spievanie pri harmonike nás 
vtiahlo do atmosféry vzájomné-
ho prijatia, povzbudenia, zdieľa-
nia sa, lásky, radosti, smiechu. 
Svojou troškou prispeli aj naši 
námestovskí duchovní – pán 
dekan Miloš a pán kaplán An-
drej, ktorí nás prišli pozrieť. 
Megalavička nás vtiahla do 
svojich priestorov, ako ukazuje 
aj spoločná fotka.

Chcem poďakovať vedeniu 
školy za zorganizovanie tejto ak-
cie, pánu kaplánovi Martinovi za 
ochotné a veľké srdce. Úprimná 
vďaka patrí aj domácim, našim 
hostiteľom za výborné jedlo, 
priestory, okolie. 

Marta KURTULÍKOVÁ

Zelená škola v praxi 
Robíme to, čo učíme – my učitelia Cirkevnej zák-

ladnej školy sv. Gorazda v Námestove. Učíme inak, 
snažíme sa učiť vonku. Spájame komunity. Vytvá-
rame vonkajšie prvky v našej školskej záhrade, kto-
ré slúžia pri vyučovaní von. V spolupráci, učitelia, 
rodičia, žiaci a zamestnanci fi rmy Yanfeng sme vy-
tvorili pocitový chodník, ktorý je nielen estetickým 
miestnom pri našej škole. Využijeme ho na hodinách 
matematiky, chémie, biológie, ale aj náboženstva, 
slovenského jazyka a cudzích jazykov. Chodníček 
využívajú aj žiaci v školskom klube, keď sa v čase 
oddychu bosí prechádzajú a vnímajú rôznorodosť 
materiálov. Žiaci sa tešia, keď môžu školské lavice 
vymeniť za učenie vonku a takéto učenie ich baví.

Ing. Zuzana KRIŠOVÁ

Modlitba za Slovensko
 Večný Bože a Otče našich otcov, pro-

síme ťa, Bože, ochraňuj náš  slovenský národ 
pred tými, čo číhajú po našej slobode a viere, 
ktorú sme dostali od teba.
 Prosíme ťa, zachovaj náš slovenský ná-

rod a ochraňuj nás pred tými, čo nenávidia 
kríž a našu vieru.
 Pane Bože náš, odožeň zlé mraky, ktoré 

sa valia okolo nás a ohrozujú náš národ cu-

dzou vierou a nenávisťou, ktorá v ich srdciach 
horí proti krížu i nám.
 Ďakujeme ti, Bože, za tvoju lásku a 

ochranu, ktorú drží tvoja svätá ruka nad nami.
 Ďakujeme ti, večný Otče, za dar Mat-

ky Sedembolestnej, ktorá nás skryje pod 
materinský plášť, aby sme tam boli v bez-
pečí pred vojnou hladom a nepriateľmi na-
šej viery.

národa životne dôležité
cudziny. Celý tento politický 
proces bol vykonštruovaný 
pod komunistickou taktov-
kou s cieľom zdiskreditovať a 
zlikvidovať DS ako poslednú 
prekážku, aby mohla byť na-
stolená komunistická diktatú-
ra na Slovensku.

Staško, národný 
a kresťanský 

mysliteľ 

Narodil sa 1. augusta 
1917 v Sedliackej Dubo-
vej v roľníckej rodine. Po 
maturite v r. 1935 odišiel 
do Francúzska, kde študo-

val na Filozofickej fakul-
te v Paríži. Po príchode 
na Slovensko pokračoval 
vo svojich štúdiách. V 
roku 1942 bol promova-
ný za doktora filozofic-
kých vied. Po vojne pra-
coval ako administratívny 
pracovník v Bratislave na 
úradoch. Po návrate z vä-
zenia v roku 1953 praco-
val v Oravskom Podzám-
ku na píle ako robotník. 
Neskôr od roku 1959 v 
Drevoinpregne Žilina ako 
zámočník, až do úteku za 
hranice, ktorý sa mu poda-

ril za dramatických okol-
ností. Na úteku do zahra-
ničia sa dohodli s Jozefom 
Měrkom z Hulína ešte vo 
väzení v Jáchymovských 
baniach. Opancierovaným 
nákladným autom T-128 
15. augusta 1961 na svia-
tok Nanebovzatia Panny 
Márie prerazili hraničné 
ostnaté drôty medzi Čes-
kými Veleniciami a ra-
kúskym Gmundom. Medzi 
utečencami bola Staškova 
snúbenica Eva Šmeringa-
iová, Měrkova manželka s 
dvomi deťmi a Ľuboš Kra-
liček, spoluväzeň. Okres-
ný súd v Žiline v trestnej 
veci proti JUDr. Jozefovi 
Staškovi a spol. pre trest-
ný čin opustenia republiky 
23. 1. 1962 v senáte zlo-
ženom z predsedu Štefa-
na Straku, sudcov Ivana 
Zábojníka a Bernardíny 
Doricovej prejednal trest-
nú vec a rozhodol v ne-
prítomnosti obvinených 
podľa §109 ods. 1 tr. zák. 
k trestom odňatia slobo-
dy: Jozef Staško na 4 roky 
a Ema Šmeringaiová na 
2 roky väzenia a podľa § 
51 a § 52 prepadnutie ma-
jetku v prospech štátu. Po 
krátkom čase za pomoci 
priateľov sa všetci natrva-
lo presťahovali do USA, 
kde sa Staško oženil so 
slečnou Emou Šmeringa-
iovou, rodáčkou z Orav-
ského Podzámku. Dňa 27. 
10. 1963 sa im narodil syn 
Juraj a natrvalo sa usadili 
v meste New York. Takto 
sa skončila dráma šika-
novania, úteku za hranice 
a prerástla do šťastného 
rodinného života, i keď 
túžba po domove stále 
pretrvávala.

Perspektíva lepšej 
budúcnosti

Pri volebných urnách sa 
vždy, v minulosti i teraz, ne-
rozhoduje len o veciach hospo-
dárskych, ale aj o osude Cirkvi 
v našom štáte, ktorú tvoríme 
všetci jej členovia. Rozhodne 
by sme nemali hlasovať za také 
strany a kandidátov, ktorí majú 
vo svojom programe ideoló-
giou, ktorá devastuje morálku 
ľudí. Takýmto stranám a hnu-
tiam odovzdajú hlasy iba takí 
ľudia, u ktorých sa dostatočne 
neprejavuje pocit slovenskej 
národnosti a spolupatričnosti. 
Z toho dôvodu pri posudzo-
vaní kandidátov nemôžu byť 
smerodajnými len ich predvo-
lebné reči, ale musíme skúmať 
aj ich minulosť, súkromný a 
verejný život, ako aj ich vlast-
nosti. Nadovšetko si musíme 
preštudovať aj program strany, 
za ktorú kandidujú. Ak sa bu-
deme správne rozhodovať pri 
svojom volebnom akte, nikdy 
sa nedostaneme do konfl iktu 
so svojím svedomím. Iba dob-
rou organizačnou prípravou 
môžeme zabezpečiť úspešný 
priebeh volieb, ktorých vý-
sledky sú pre ďalšiu existenciu 
nášho národa životne dôležité.

Zúčastnime sa volieb, osud 
slovenského národa je na 
kúsku papiera nazvanom vo-
lebný lístok. Berme si príklady 
z našej minulosti, aj od iných 
krajín a prosme Pána Boha, 
aby našu prácu požehnával. 
Náš národ pod Tatrami vkladá 
do každého z nás veľké nádeje. 
Nesmieme ho sklamať.

Vladimír KOLADA
Zdroje: osobný spis 

z UPN Staško, 
foto a vlastný archív

JUDr. Jozef Staško



Leto sme odštartovali tá-
borom Mladí ochranári prí-
rody 10. 7. – 14. 7. 2023. Je 
v obľube pre deti, ktoré majú 
rady prírodu a chcú objavo-
vať krásy Oravy. Bol plný 
environmentálnych aktivít, 
súťaží a hier. Svoju kondí-
ciu si deti otestovali na tu-
ristickej vychádzke na Ranč 
u  Edyho, kde absolvovali 
jazdu na koňoch a plnili rôz-
ne environmentálne úlohy. 
Spoločne sme  pozorovali 
prírodu a zvieratá, ktoré sa 
v nej nachádzajú. Navštívi-
li sme  keramickú dielňu v 
Trstenej, Demänovskú ľado-
vú jaskyňu. Plavba loďou po 
Oravskej priehrade bola zau-
jímavá najmä pre menšie deti 
a tie, ktoré sa jej zúčastnili 
prvýkrát. Deti v tomto tábore 
získali zelenú šatku, na kto-
rú si mohli pripnúť odznaky, 
ako napr. týždeň bez mobilu, 
kapitán, slušné správanie na 

obede, nič som si nezabudol, 
10 minút ticha a mnohé ďal-
šie.  

Druhý tábor Túlame sa 
zdravo bol hlavne pre deti, 
ktoré rady cestujú a chcú ob-
javovať zdravý životný štýl. 
Konal sa v termíne 17. 7. – 
21. 7. 2023. V tábore išlo o 
spoznávanie zdravého spô-
sobu života. Bol plný pohy-
bových aktivít, súťaží a hier. 
Navštívili sme Slovenské 
múzeum ochrany prírody a 
jaskyniarstva v Liptovskom 
Mikuláši a Múzeum oravskej 
dediny, ktoré deťom priblíži-
lo život v dávnejších časoch 
a uvedomili si, čo všetko 
majú v súčasnej dobe. Deti 
tiež absolvovali dobrodruž-
nú jazdu na Roháčskom vlá-
čiku a vychádzku na Ranč u 
Edyho. Naučili sa  spozná-
vať zdravú výživu, zdravý 
spôsob života a absolvovali 
prednášku o zdravom život-

nom štýle. Deti v tomto tábo-
re získali žltú šatku, na ktorú 
si mohli pripnúť už spomína-
né odznaky.  

Druhý augustový týždeň 
sme realizovali tábor Z roz-
právky do rozprávky, ktorý 
bol zameraný na spoznáva-
nie a objavovanie rozprávok 
a bol plný zábavných hier. 
Svoju znalosť o rozprávkach 
si deti preskúšali v Mestskej 
knižnici v Námestove, kde 
na nich čakala zaujímavá 
prednáška o rozprávkach od 
pána Jozefa Medarda Sloví-
ka. Deti sa naučili vyrábať 
rozprávkové masky. Navští-
vili Kinderland v Námestove 
a spoločne sme mali krásnu 
exkurziu na  Oravskom hrade 
v Oravskom Podzámku. Deti 
si užili jazdu na koňoch na 
Ranči u Edyho a na konci tá-
bora hľadali stratený poklad, 
v ktorom boli ukryté odmeny. 
V tomto tábore získali účast-
níci červené šatky a rôzne za-
ujímavé  odznaky.  

Posledným táborom, ktorý 
dosiahol najväčšiu obsade-
nosť, bol Rytiersky športový 
tábor. Tento tábor bol plný 
športu, súťaží a tréningov. 
Deti spoznávali históriu ry-
tierov, skúšali si šerm s pe-
novými mečmi.  Navštívili 
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CVČ MAJÁK

Účastníci „zeleného tábora“.                   Foto: CVČ Maják     

Obľúbené letné tábory s Majákom ponúkli
deťom prírodu, oddych a zábavu

Najkrajší čas pre deti sú určite letné prázdniny, 
vďaka ktorým zažívajú nové dobrodružstvá, spozná-
vajú nových kamarátov a zbierajú zážitky. My sme im 
v tom pomohli a v máji sme uverejnili na našu web 
stránku www.cvcno.sk tábory, ktoré by bola veľká  
škoda si nechať ujsť. Tak ako každý rok aj tento rok 
sme organizovali štyri denné letné prímestské tábo-
ry, ktoré boli veľmi zaujímavé na program a aktivity. 
Poďme si ich teda trošku priblížiť. 

RC DROBČEK

Rodinné centrum Drobček – program na jeseň 2023 
So začiatkom nového škol-

ského roka aj my opäť rozbie-
hame našu činnosť v nových 
priestoroch v Námestove vedľa 
kultúrneho domu. Počas prázd-
nin sme pracovali na úprave 
našich vnútorných i von-
kajších priestorov a aj v 
týchto dňoch upravujeme 
exteriér tak, aby sme mohli 
mamičkám s deťmi, kto-
ré nás budú navštevovať, 
ponúknuť niečo nové. Na 
dvore už stojí nová hojdač-
ka a pripravujeme sieť na 
preliezanie a pieskovisko, 
pracujeme aj na bezbarié-
rovom vstupe pre kočíky 
zo strany od čistiarne.

Opäť sme pre vás pripra-
vili rôzne kurzy a začína 
fungovať aj naša komu-
nitná Montessori materská 
škôlka. Zoznam kurzov 
nájdete na obrázku a viac 
informácií o jednotlivých 
aktivitách sa môžete do-
čítať na našich stránkach 
www.rcdrobcek.sk, kde je 
možné prihlásiť sa na jed-
notlivé kurzy.

Rodinné centrum Drob-
ček vás zároveň srdečne 
pozýva na 12. lampiónový 
sprievod sv. Martina, ktorý 
sa uskutoční v nedeľu 12. 
11. 2023. Ako už tradične, 
začneme tvorivou dielňou 

o 16:30 h v dome kultúry, kde 
si deti vlastnoručne ozdobia 
lampióny. Potom sa premiest-
nime na námestie pred budovu 
domu kultúry a o 17:30 h pôj-
deme všetci smerom na amfi -

teáter. Účastníci sa môžu po-
silniť teplým nápojom (dospelí 
vínkom). Nebude chýbať ani 
ohňová šou a podujatie ukončí-
me krásnym ohňostrojom.

Marián BRÁNICKÝ

sme Kinderland v Námes-
tove a užili si kopec zába-
vy v AquaRelax v Dolnom 
Kubíne. Deti prešli skúškou 
odvahy, objavili tajomnú 
miestnosť, hľadali zatúlané-
ho draka so skrytým pokla-
dom. Účastníci tohto tábora 

získali modré  šatky a  od-
znaky.  

Letná sezóna táborov je 
ukončená, tak vám, milé deti, 
prajeme príjemné prežitie no-
vého školského roka a na tá-
boroch sa vidíme  opäť o rok. 
Počas školského roka máme 

pre vás pripravené nové zá-
ujmové krúžky, súťaže a ak-
tivity. Od októbra otvárame 
klubovňu Sovičku, kde sa 
môžete prísť zabaviť a za-
hrať. Tešíme sa na stretnu-
tie... 

Kolektív CVČ Maják 
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Ak máte zaujímavé fotografie z Námestova a okolia priehrady, pošlite nám ich na: fotograf@orava.sk

NÁMESTOVO OČAMI MIESTNYCH FOTOGRAFOV

Babia hora z Námestova pri východe slnka.                    Autor fotografií: Michal GLONEK Nábrežie počas festivalu Slanický ostrov diavadla.

Kúpacia sezóna na Nábreží Oravskej priehrady. Kúpacia sezóna na Studničke.

Východ slnka z Námestova. Západ slnka nad Námestovom. 
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ŠPORTOVÉ AKTIVITY

Chcete, aby vaše deti športovali? 
 Nedávno sa začal nový 

školský rok, s ktorým sa spá-
ja rozbeh športovej činnosti a 
krúžkov pre deti a mládež v 
našom meste. Preto, v spolu-
práci so športovými klubmi, 
športovou komisiou a mest-
ským úradom sme pre vás 
všetkých, rodičov a deti, pri-
pravili kompletnú informač-
nú brožúru o celoročných 
športových aktivitách v Ná-
mestove. 
 Je to vôbec po prvýkrát, 

čo sa všetky športové kluby a 
oddiely spoločne podieľali na 
vytvorení informačného ma-
teriálu tohto druhu tak, aby 
rodičia a deti získali jedno-
ducho a komplet všetky po-
trebné informácie na jednom 
mieste. 
 Informačná brožúra 

bola rozdaná všetkým žiakom 
1. - 4. ročníka navštevujúcim 

základné školy v Námestove 
a poslaná cez Edupage všet-
kým žiakom 2. stupňa zá-
kladných škôl, aby sme do 
športových aktivít v našom 
meste dokázali zapojiť čo 
najväčšie množstvo detí.
 Chcem sa poďakovať 

kolegom z Komisie pre šport 
a voľný čas v meste, všetkým 
trénerom a manažérom špor-
tových klubov pôsobiacim v 
Námestove a CVČ Maják za 
spoluprácu pri vytváraní tejto 
informačnej pomôcky.

Mestskému úradu ďakujem 
za poskytnutie fi nančných 
prostriedkov, ktoré slúžili na 
vyhotovenie a tlač.

Ľubomír JAŠŠO
poslanec MsZ,

predseda Komisie pre 
šport a voľný čas

v meste

Hlasovať pre Lidl Čistinku môžete denne do 22. októbra
Čo je Lidl Čistinka?
Je to mestský park tvorený zo 

štyroch prepojených modulov. 
Hlavná myšlienka spočíva v 
základnom „štvorci“ s rozme-
rom 12x12m a 15x15m a va-
riabilnom usporiadaní v akom-
koľvek priestore s ohľadom 
na pozemok a lokalitu. Každý 
modul má svoju funkciu a cha-
rakter a spolu tvoria kompakt-
nú zónu, ktorá nesie názov Lidl 
Čistinka. Takto vyskladaný 
mestský park dokáže pokryť 
potreby každého obyvateľa a 
užívateľa verejného priestoru.

Môže ho získať aj naše 
mesto, ak sa jeho obyvatelia 
aktívne zapoja do hlasovania 
tak, aby v kategórii miest do 

9 tisíc obyvateľov, do ktorej 
je zaradené, získalo najviac 
hlasov. Hlasovanie v 2. roční-
ku súťaže o Lidl Čistinku bolo 
spustené 11. septembra a mož-
nosť podporiť svoje mesto bu-
dete mať až do 22. októbra. K 
19. septembru bolo Námesto-
vo na 8. mieste s 742 hlasmi. 
Do súboja o Lidl Čistinku sa 
pustilo v piatich kategóriách 
68 miest, obcí a mestských 
častí na Slovensku. Vlani zís-
kalo cenu Čistinka z Oravy 
mesto Dolný Kubín.

Na Lidl Čistinke je priestor aj 
pre šport, ale aj oddych. Všet-
ky štyri moduly sú navrhnuté 
tak, aby tvorili jednotný celok:

Zábava aj pre najmenších 

Tento modul má rozmer 
12x12 m a bude slúžiť ako hra-
cia plocha pre najmenšie deti. 
V zeleni, obklopené možnos-
ťou na sedenie, bude vsadené 
detské ihrisko so šmykľavkou 
a hojdačkou.

Grilovačka pre všetkých
Modul o rozmere 12x12 m, 

pre ktorý je charakteristické 
ohnisko a príjemné posedenie 
v altáne. Sú tu priestranné sto-
ly a sedenie v tesnej blízkosti 
dvoch ohnísk, kde sa dá pripra-
viť grilovačka či už vo dvojici, 
alebo aj s celou rodinou a ka-
marátmi.

Cvičím, cvičíš, cvičíme 
Tento modul je jeden z dvoch, 

ktoré sa zaraďujú k športovým 

plochám. V priestore 12x12 m 
sa nachádzajú prvky pre von-
kajší workout na posilňovanie 
rôznych partií tela. V blízkosti 
samotného workoutu sa nachá-
dza lavička a na oddych sa dá 
využiť aj múrik.

Najlepšie športové výkony
Druhá, väčšia športová plo-

cha, má rozmer 15x15 m, a to 
kvôli ploche veľkého multi-
funkčného ihriska. Na ihrisku 
sú basketbalové koše, bránky 
na futbal aj pre iné loptové hry, 
a kto by chcel, môže si zahrať 
stolný tenis na neďalekom sto-
le.

Celkovú atmosféru a kvali-
tu mestského parku nedotvára 
iba rôznorodý mobiliár, ale aj 

pestrá zeleň. Tá patrí k zák-
ladným zložkám, ktoré vytvá-
rajú priaznivé podmienky pre 
náš život v meste. Práve zeleň 
zjednocuje celý priestor Lidl 

Čistinky a prirodzene ho pre-
pája. Neplní si teda len svoj 
funkčný význam, ale dotvára 
aj estetiku.    

Zdroj: Facebook



Okresnú organizáciu JDS 
Námestovo na Krajských 
športových hrách (KŠH) se-
niorov 12. júla reprezento-
val maximálny možný počet 
reprezentantov. Celkovo je-
denásť námestovských špor-
tovcov z radov seniorov si 
zmeralo sily s takmer stovkou 
ďalších súperov z ďalších de-

viatich organizácií Žilinského 
kraja. 

Súťažilo sa v troch vekových 
kategóriách: K1 do 70 rokov, 
K2 od 71 do 75 rokov a K3 vo 
veku 76 a viac rokov, pričom 
seniori preverovali svoje kva-
lity v deviatich disciplínach, 
medzi nimi v behu na 50, 60, 
100 a tiež 200 m, vrhu guľou, 
granátom, váľkom a tiež v 

streľbe zo vzduchovky a stol-
nom tenise. Každý súťažia-
ci mohol štartovať v najviac 
troch disciplínach. 

Výber OO JDS Námestovo 
bol na KŠH úspešný, o čom 
svedčí zisk celkovo 13 me-
dailí, z toho 5 zlatých, 7 strie-
borných a 1 bronzovej. Orga-
nizácia predbežne počítala aj 
s jednou alebo dvoma zlatými 
medailami navyše z disciplín 
behu žien, avšak náhla zdra-
votná indispozícia súťažiacej 
v najvyššej vekovej kategórii 
pár metrov pred cieľom počty 
zmenila. 

Mestská organizácia JDS 
Námestovo mala vo výbe-
re OO JDS až 5 súťažiacich, 
a to: Štefana Pisarčíka, Jána 
Pindjaka, Margitu Grebáčovú, 
Danielu Tomovčíkovú a Fran-
tiška Ptačina. Tento výber 

získal 5 medailí. 
Najúspešnejšou 
reprezentantkou 
bola Margita Gre-
báčová so ziskom 
dvoch zlatých me-
dailí za vrh guľou 
a hod granátom 
na cieľ a striebra 
v hode váľkom na 
diaľku (vek. kat. 
K3). Striebornú 
medailu získal aj Štefan Pisar-
čík v hode granátom na cieľ 
a František Ptačin v stolnom 
tenise (obaja vo vek. kat. K1).   

Okrem samotných disciplín 
bolo pre súťažiacich sčasti 
výzvou aj teplé, chvíľami až 
horúce počasie či – pre zme-
nu búrková výstraha a krope-
nie. Ďalej športovcov, ako aj 
organizačný tím precvičili aj 
podmienky pri hode granátom 

a váľkom do diaľky, keďže 
pre vysokú nepokosenú trá-
vu bol problém identifikovať 
miesto dopadu, a teda nielen 
odmerať hod, ale vôbec nájsť 
hodený granát. Miernym skla-
maním bolo aj odmeňovanie 
víťazov a samotná výsledková 
listina, ktorú organizátor ne-
zverejnil ani takmer dva me-
siace po súťaži. 

Pozitívom ale ostáva dob-
rý pocit zo športu, stretnu-

tia s rovesníkmi, priateľmi 
a v neposlednom rade úspe-
chy v podobe cenných ko-
vov. V mene OO a MsO JDS 
Námestovo preto ďakujem 
všetkým súťažiacim za ocho-
tu v príprave na KŠH a tiež 
samotnej reprezentácii. Záro-
veň blahoželám medailistom 
k dosiahnutým výsledkom 
a už teraz sa tešíme na KŠH 
v roku 2024.

Václav NEČAS 
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HOKEJ

Budúci úspech hokejistu závisí aj od obety jeho rodiny

 Hokejová verejnosť 
vníma postup Humenného 
do extraligy ako prekvape-
nie. Ako to vnímaš ty?

Pre mňa to je stále senzácia, 
prvé dni som tomu ešte ani 
sám nemohol uveriť. S odstu-
pom času to hodnotím tak, že 
fakt vyhralo srdce nad kvali-
tou. V šatni bol fantasticky 
kolektív, každý robil maxi-
mum pre úspech tímu a nikto 
nepozeral na seba ale na tím.
 Aké boli oslavy postu-

pu?
 Oslavy, nóóó, boli veľmi 

dlhé... Kým sme prišli do Hu-
menného po tých všetkých 
zastávkach okolo 4. ráno a 
začali sme oslavovať so všet-
kými našimi fanúšikmi, ktorí 
nás čakali... Je to náročné - po 
oslavách treba týždeň oddy-
chovať, lebo človek je sociál-
ne unavený.

Každému vrcholovému 
športovcovi by som doprial 
tie návaly emócií. Sú to neo-
písateľné pocity.

 Je to v tvojej kariére 
zatiaľ ten najväčší úspech, 
alebo máš aj úspešnejšie 
trofeje?

 Nie, toto je pre mňa ten naj-
väčší úspech. S partiou tých 
chlapcov by som si rad ešte 
zahral, lebo to bol každý deň 
plný smiechu a zábavy, bola 
to jazda.
 Ktorý zápas v play-off 

vnímaš z tvojej strany ako 
najvydarenejší?

Pre mňa to bol určite ten 
siedmy v Žiline. Zo zdravot-
ných dôvodov som už nemo-
hol nastúpiť na posledné dva 
zápasy a pomôcť chlapcom 
na ľade dotiahnuť to do zlatej 
bodky, ale pomáhal som im a 
robil všetko, čo potrebovali, 
aby mali pohodu. A podarilo 
sa to.

  Hokej je tvrdý šport 
a ty si známy svojou obeta-
vou a tvrdou hrou. Nepotrá-
pili ťa počas sezóny nejaké 
zranenia?

 Jóóój, zranení je vždy veľa. 

Najhoršie sú tie, ktoré vám 
bránia vykonávať vaše povo-
lanie. Mal som pár stehov na 
tvári, ale najhoršie bolo to v 
poslednej sérii, keď som ne-
mohol chytiť hokejku do ľa-
vej ruky, lebo som mal prob-
lém so svalom.
 S kým si v šatni najviac 

rozumieš?
 Bolo tam strašne veľa cha-

lanov, s ktorými som si veľmi 
rozumel a poznal ich už dlh-
šie, či sme už spolu niekde 
hrali, ale nedokázal by som 
povedať len jedno meno.
 Niektoré deti začínajú 

s hokejom vo veľmi nízkom 
veku. Kedy si s hokejom za-
čal ty a v akých mládežníc-
kych kluboch si počas svojej 
kariéry pôsobil?

Ja som začal v piatich ro-
koch v Dolnom Kubíne. Som 
veľmi vďačný mojim rodi-
čom, lebo keď sa spätne na to 
pozriem, neviem, či by som 
ja ako rodič dokázal každý 
víkend vstávať okolo  4.30 h 
a cestovať do Kubína. Bola 
to veľká obeta, za ktorú im 
strašne ďakujem. Keď som 
dovŕšil určitý vek, musel som 
odísť z Dolného Kubína, lebo 
už tam neboli dorastenecké 
kategórie a moje kroky vied-

li do Liptovského Mikuláša. 
Neskôr sme s bratom na rok 
a pol prestúpili do Zvolena 
a napokon sme sa vrátili Lip-
tovského Mikuláša, kde som 
pôsobil do svojich 19 rokov. 
Odvtedy som už v mužskom 
hokeji.
 Pôsobil si aj vo Fran-

cúzsku, aký rozdiel je to 
oproti nášmu hokeju?

Ťažko to porovnať, ale naj-
väčší rozdiel je asi v tom, že 
Francúzi nie sú hokejovou 
krajinou. Tá liga má svoju 
úroveň, ale je o čosi slabšia 
ako naša Slovenska extraliga.
 Robiť hokej vrcholovo 

je určite náročné, nielen pre 
hráčov, ale aj pre ich rodiny. 

Ako to bolo v rodine Zá-
hradníkovcov počas tvojej 
kariéry?

Je to strašne náročné. Aj 
preto, že nemám toľko času 
pre svojich blízkych, koľko 
by som chcel. Keď mňa a 
staršieho brata chceli vidieť 
rodičia a najmladší brat, mu-
seli veľakrát cez víkend ces-
tovať na zápas, keďže cez 
týždeň sme boli na internáte. 
Som nesmierne rád, ako ma 
rodičia, snúbenica, bratia stá-
le podporujú a pomáhajú mi 
vo všetkom, idú takmer na 

každý zápas, keď hrám na-
blízku. Budúcnosť hokejistu 
skrátka v mnohom závisí aj 
od obety jeho rodiny.
 Nová sezóna pomaly 

klope na dvere. Ako a kde 
sa na ňu pripravuješ?

Doma v Námestove, ako 
každý rok, po boku môjho 
trénera Ivana Doroša, ktorý 
ma moju plnú dôveru a sám 
vidím, že robota s ním ma 
zmysel a na sezónu som vždy 
výborne pripravený. 
 Aké sú tvoje ciele na 

novú sezónu?
Ciele si ešte nedávam, ke-

ďže neviem, v ktorom klube 
budem, ale budem robiť všet-
ko pre to, aby sme ako tím vy-
hrávali čo najviac zápasov.
 Čo by si odkázal mla-

dým hokejistom?
Aby odložili všetky počíta-

če, mobily, Playstation, zo-
brali si hokejky, lopty a stále 
sa hrali s kamarátmi a rozví-
jali svoju všestrannosť.

Andrej STAŠINIAK

S hokejistom Samuelom Záhradníkom sme sa po-
rozprávali o jeho koníčku-hokeji, ktorému sa venuje 
od útleho detstva i o tom, ako vníma život s hoke-
jom on, jeho rodina, na koho sa môže počas prípra-
vy s dôverou obrátiť i oprieť. Jeho odpovede určite 
zaujmú aj vás.

SENIORI

Po trojročnej prestávke sa v júni tohto roka MsO 
Jednoty dôchodcov Slovenska v Námestove v spo-
lupráci s MŠK a MsÚ Námestovo napokon podarilo 
zorganizovať 3. ročník Letných športových hier se-
niorov okresu Námestovo. Hry sa konali v priesto-
roch futbalového štadióna MŠK Námestovo, pričom 
ťarchu zodpovednosti za organizáciu na seba pre-
vzala MsO JDS Námestovo. Okrem aktívne a zdravo 
stráveného času bola dôvodom realizácie letných 
hier aj potreba výberu súťažiacich, ktorí mali úspeš-
ne reprezentovať okres na nadchádzajúcich Kraj-
ských športových hrách seniorov v Liptovskom Mi-
kuláši.

Medailový úspech námestovských seniorov

Účastníci KŠH v Liptovskom Mikuláši – súťažiaci a fanúšikovia za OO 
JDS Námestovo.                              Zoto: (jds)oto: (jds)

Obrovský úspech a radosť Samuela Záhradníka a jeho hoke-
jových kolegov z víťazstva Humenného v Tipos SHL.

 Zdroj foto: (ar sz)
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TJ ORAVAN

Od mája do konca sep-
tembra na vodách Orav-
skej priehrady pravidelne 
trénujú mladí športovci na 
plachetniciach lodnej trie-
dy Optimist. Deti z Námes-
tova sa venujú jachtingu vo 
veku od 7 rokov. Pravidel-
né tréningy, sústredenia a 
tábory jachtingu učia deti 
samostatnosti, zlepšujú 
kondíciu a utvárajú nové 
priateľstvá. Oddiel vod-
ných športov Godzillaz, 
ktorý patrí pod TJ Oravan 
Námestovo počas letnej 
sezóny pripravuje deti na 
účasť na najvyššie podu-
jatie jachtingu – Majstrov-
stvá SR v okruhovom jach-
tingu, ktoré sa uskutočnia 
v polovici septembra. Deti 
sa zúčastnili sústredenia na 
Oravskej priehrade, členo-

via oddielu v júni zorgani-
zovali preteky Pohár pri-
mátora Námestova, v júli si 
vyskúšali jachting na Do-
maši, kde absolvovali Slo-
venský pohár v jachtingu, v 
auguste to boli preteky na 
domácej vode a začiatkom 
septembra Interpohár v 
poľskom Zazrzecze, kde na 
štarte stálo až 80 lodí. Se-
zóna bude tradične končiť 
poslednými pretekmi Mod-
rá stuha Oravy koncom 
septembra, keď sa pre jach-
tárov symbolicky uzamkne 
vodná hladina. 

Deti však budú ďalej po-
kračovať v zimnej kondič-
nej príprave, aby opäť po 
zime mohli vytiahnuť pla-
chetnice a plachtiť nielen 
na Oravskej priehrade. 

Michaela BAČOVÁ

Odvaha a zápal mladých si zaslúžia ocenenie

Zvykom bolo turnaj odohrať 
na začiatku leta ako otvorenie 
letnej sezóny. Avšak tento rok 
pre nepriazeň počasia a vysokú 
frekvenciu beachových a iných 
volejbalových turnajov v orav-
skom regióne sme sa nakoniec 
rozhodli pre rozlúčku s letom. 
Oravské leto nesklamalo. „Prí-
jemných“ 17°C a pomerne sil-
ný vietor preverili výkony všet-
kých účastníkov. Opäť všetci 

získali nové cenné skúsenosti. 
Minimálne ako bojovať so sú-
perom a počasím súčasne. Aj 
napriek tomu sa s veľkou prav-
depodobnosťou termín stane 
tradíciou. 

Pôvodne bol zámer vytvoriť 
dve kategórie. U18 pre mládež 
a Profi kategóriu pre ostatných 
účastníkov. Avšak do kategó-
rie U18 sa nepodarilo naplniť 
kapacitu, a preto sa kategórie 

zlúčili. Niektoré dvojice z tejto 
kategórie to odradilo a z turnaja 
sa na poslednú chvíľu odhlási-
li. Oceniť treba hlavne odvahu 
a zápal, s akým sa do zápasov 
púšťali družstvá mládeže z Ná-
mestova. Aj napriek menším 
skúsenostiam bojovali statočne 
o každú loptu s dvojicami, ktoré 
majú aj extraligové skúsenosti. 
Celodenné súboje, ktoré určo-
vali postupujúce tímy do finále, 
priniesli napätie a drámu.

V jednom zo semifinálových 
zápasov sa stretli tím Brňák/
Kurťáková s tímom Tokár/Plu-
tinská. Hra bola vyrovnaná, ale 
nakoniec domáci tím Brňák/

Kurťáková po strhujúcom vý-
kone postúpil do finále po ví-
ťazstve 2:1.

Druhé semifinále si zahrali 
dvojice Halaj/Janíková a Du-
dáš/Stochová. Oba tímy pred-
viedli skvelú a hlavne divácky 
atraktívnu hru, ale dvojica Ha-
laj/Janíková sa prebojovala do 
finále po víťazstve 2:0.

V boji o tretie miesto tím To-
kár/Plutinská zdolal tím Dudáš/
Stochová s konečným výsled-
kom 2:0 a získal tak bronzové 
umiestnenie.

Vyvrcholením v podvečer-
ných hodinách bolo finále, v 
ktorom sa stretli domáci tím 
Brňák/Kurťáková a tím Halaj/
Janíková z Dolného Kubína. 
Chlad a vietor preverili dokon-
ca aj rozhodcov, ktorí sa radšej 
obliekli a obuli. Finálový zápas 
napokon zvládla lepšie domá-
ca dvojica Brňák/Kurťáková. 
Dopredu ich hnala výborná di-
vácka kulisa. Výsledkom 2:0 
získali celkové víťazstvo na 
turnaji. 

Celý turnaj bol pre všetkých 
účastníkov a divákov neza-
budnuteľným zážitkom, pri-
čom sa ukázala vášeň a skvelý 
volejbalový um na piesočných 
ihriskách. Opäť vládla skvelá 
nálada a výborná atmosféra na 
kurtoch aj mimo nich. Za orga-
nizáciu turnaja patrí obrovské 
poďakovanie Michalovi Bobe-
kovi a Ivete Kramarčíkovej. Za 
podporu ďakujeme mestu Ná-
mestovo.           Tibor BRŇÁK

Pod záštitou volejbalového oddielu TJ ORAVAN 
Námestovo a s podporou mesta Námestovo sa 1. 
septembra na plážových kurtoch v Námestove usku-
točnil v poradí 6. turnaj v plážovom volejbale, ktorý 
privítal 11 tímov z Oravy. Dostal názov: „GOODBYE 
SUMMER BEACH VOLLEY“. 

O  R NAVA
TELOVÝCHOVN

 

Á JEDNOTA

OVOTSEMÁN

Organizátori a víťazi turnaja - zľava Iveta Kramarčíková, 
Tibor Brňák, Zuzana Kurťáková, Michal Bobek.

Medzi ôsmimi naj aj basketbalisti
Oravan Námestovo
Basketbalisti BK Oravan Námestovo z TJ Oravan Námestovo 

obsadili 4. miesto na Slovensku v 3x3 basketbale.

Basketbalisti z Námestova 
v kategórii U18 sa zapojili 
do SBA 3x3 Slovakia Tour, 
ktorá sa konala pod zášti-
tou Slovenskej Basketbalo-
vej Asociácie, kde sa počas 
ôsmich kôl zúčastňovali 3x3 
turnajov po Slovensku.

Osem najlepších teamov v 
rámci 3x3 tour bolo v sobotu 

12. augusta 2023 pozvaných 
na finále do Bratislavy, kde 
sa chlapci z nášho basket-
balového oddielu umiestnili 
na 4. mieste. 

Na SBA 3x3 Slovakia Tour 
nás reprezentovali hráči: 
Damián Jancek, Matin Uh-
liarik, Jakub Uhliarik, Mar-
tin Maťuga, Adam Uhlia-

rik, Artúr Brišák a Radovan 
Mores.

Hráčom ďakujeme za re-
prezentáciu a tešíme sa na 
ďalšiu sezónu. 

Turnajov sa mohli zúčast-
niť aj vďaka finančnej pod-
pore mesta Námestovo.

Michal HAJDUČÍK
Michal Hajdučík (tréner) - zľava, Adam Uhliarik, Martin Maťuga, Artúr Brišák a Jakub 

Uhliarik.

Leto na vode Oravskej priehrady


